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ОТ РЕДАКТОРА

Вече трета седмица продължава делото „Хо-
рата на Ню Йорк срещу Доналд Тръмп“. Шо-
киращото дело има всичко – порно актриса и 
бивш американски президент в сексуална афе-
ра, тайни плащания, заплахи и изнудване на 
фона на ожесточена надпревара за Белия дом. 
Дотук чутото и видяно в залата е повече от 
смущаващо, още повече като се има предвид, 
че Доналд Тръмп е предполагаемият кандидат 
на Републиканската партия и ще се пробва за 
трети път да влезе в Овалния кабинет. А това е 
само едно от четирите дела срещу него. И ма-
кар да е най-пикантното, то е и най-лекото от-
към юридическа гледна точка. Другите са за 
опит за вмешателство в изборите от 2020 г. (на 
специалния прокурор Джак Смит), за конспи-
рация за вмешателството в изборите в щата 
Джорджия и най-сериозното – за укриване на 
класифицирани документи във Флорида. По 
две други щатски дела – в Мичиган и Аризона 
– Тръмп е посочен като необвинен ко-конспи-
ратор в схема за фалшифициране на изборния 
резултат през 2020 г. с помощта на електори. 

Трите останали дела срещу Тръмп вероятно 
няма да влязат по същество в съда преди из-
борите през ноември. Но какво мисли бивши-
ят президент по въпроса за евентуален пре-
зидент с обвинения? През 2016 г. Тръмп каза: 
„Можем да имаме действащ президент с обви-
нение в тежко престъпление и в крайна сметка 
наказателен процес. Това би спряло управле-
нието на държавата.“ Той визира Хилари Клин-
тън, която никога не е била обвиняема в кри-
минални дела.

Засега ще чакаме решението на съдебните 
заседатели в Манхатън. Обвиненията там са, 
че бившият президент е участвал в подправя-
не на фирмени документи, за да прикрие пла-
щане към порно актрисата Сторми Даниълс, 
която да си мълчи за тяхна сексуална връзка и 
по този начин да повлияе на изборите от 2016 
г. Тръмп отрича да е правил секс с актрисата. 
Но на съдебната скамейка и под клетва тя раз-
каза в детайли за интимния контакт и всички 
срещи между двамата. 

Пред съда Даниълс каза, че двамата се за-
познали на езерото Тахо, където имало праз-
ненство за откриването на голф турнир. Тръмп 
се приближил към нея и я заговорил. Предло-
жил й да вечерят, но тя отказала. По-късно при 
нея отишъл един от охранителите на Тръмп, 
който поискал телефона й. Тя си го дала, а 

след това получила съобщение. Нейната агент-
ка я посъветвала все пак да се срещне с Тръмп, 
тъй като „нямало какво лошо да стане“. Така 
се стигнало и до първата среща на Даниълс с 
Тръмп.

В хотела бизнесменът я посрещнал със сате-
нена пижама. „Знае ли Хю Хефнър, че си му от-
краднал пижамите?“, пошегувала се тя. Пред 
съда тя разказа детайлни подробности за ча-
совете в стаята, които предизвикаха протеста 
на защитата. И макар историята да е позната, 
за хората в залата да чуят под клетва този де-
тайлен разказ за секс на порно актриса с бивш 
американски президент е шокиращ. 

През 2016 г. тя се опитала да продаде исто-
рията си. „Мотивацията ми не беше свързана 
с пари. Беше да разкажа историята“, казва тя. 
Адвокатът на Тръмп Майкъл Коен превежда 
130 хиляди долара на Даниълс за историята. 

Свидетелските показания показаха, че по 
време на плащането на Даниълс Тръмп и пре-
дизборната му кампания са били разтревоже-
ни от публикуването на 7 октомври 2016 г. на 
ексклузивни кадри от 2005 г., в които той се 
хвали как е опипвал жени по интимната об-
ласт без тяхно разрешение. Кандидатът е раз-
говарял с Коен и Хоуп Хикс, прессекретар на 
кампанията му, по телефона на следващия 
ден, докато те се опитват да ограничат щетите 
от записите и да запазят предполагаемите му 
афери далеч от пресата според свидетелските 
показания.

Съдебните заседатели чуха и свидетели от 
организацията на Тръмп, които разказаха как 
средствата за купуване на мълчание са осчето-
водени като правни разходи по начин, по кой-
то прокуратурата в Манхатън смята, че е нару-
шил закона.

Идната седмица очакваме прокурорите да 
привикат и своя основен свидетел – Майкъл 
Коен, който се призна за виновен по федерал-
ни обвинения, свързани с тайните плащания 
срещу мълчанието на Даниълс.

Пикантно, скандално, но дали е криминал-
но – съдебните заседатели ще се произнесат 
скоро по този процес. Остават още три. Но по 
думите на Тръмп не трябва да се гласува за 
президент, срещу когото има обвинения и кри-
минални дела. Понякога дори и той е прав.

Ясен 
yasen@bgvoice.com

Тръмп: Президент с 
криминални обвинения 
би спрял управлението 
на държавата
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Въпреки че жените в българската политика 
все още не достигат заложената от Европей-
ския съюз квота за равенство между половете, 
на ниво Брюксел дамите, представляващи стра-
ната ни, имат надмощие над колегите си мъже.

Там, където се прави оперативно полити-
ката на съюза – в Европейската комисия, коя-
то по същество е правителството на ЕС, Бъл-
гария досега е излъчвала единствено жени, 
припомня „168 часа“.

Тенденцията започва още от 2007 г., когато 
България става пълноправен член на блока и 
не е прекъсвала през 17-те години досега. 

Илиана Иванова
Настоящият български еврокомисар Или-

ана Иванова с ресор „Иновации, научни из-
следвания, култура, образование и младеж“ 
е вероятно представителят на екипа на Фон 
дер Лайен с най-голям портфейл. Тя управля-
ва бюджет от над 120 млрд. евро, като част от 
отговорностите й са „Хоризонт Европа“, „Ера-
зъм +“, както и инициативата „Европейски 
университети“.

Иванова пое поста през септември 2023 г. 
като наследничка на Мария Габриел. Тя заслу-
жи овации с явните си познания, организира-
ност, енергичност и умения на комуникатор.

Кариерата й започва през 1999 г. като ко-
ординатор за международните финансови 
институции в Земеделското министерство, за-
ема поста до 2002 г. През 2004 - 2006 г. е ана-
лизатор във финансови институции в Тексас 
и Аризона.

Решава да се върне в България, за да стар-

тира политическата си кариера като част от 
ГЕРБ. През 2007 г. става общински съветник 
в София, а две години по-късно вече е избра-
на за евродепутат.

В мандата си до 2012 г. тя е зам.-предсе-
дател на Комисията по бюджетен контрол на 
ЕП, на специалната комисия по икономиче-
ска, финансова и социална криза и на делега-
цията на Европарламента за връзки с Китай. 
Член е и на ключовите комисии по вътрешен 
пазар и защита на потребителите и замест-
ващ член на тази по икономически и парич-
ни въпроси.

От началото на 2013 г. става член на Евро-
пейската сметна палата, а от 2022 г. – пред-
седател на Комитета за контрол на качество-
то там.

Меглена Кунева
Меглена Кунева – първият еврокомисар на 

страната след присъединяването в ЕС, нари-
чана тогава „европейското лице на България“.

Има богата политическа кариера – малко 
след като печели депутатски мандат с листи-
те на НДСВ през 2001 г., тя става зам.-минис-
тър на външните работи и главен преговарящ 
на България за приемането в съюза. Под ней-
но ръководство се затварят преговорните гла-
ви. Година по-късно става първият в страната 
министър по европейските въпроси. Този пост 
заема до края на 2006 г., но се оттегля, тъй 
като кандидатурата й за еврокомисар е одо-
брена от ЕК.

Мандатът на Кунева в Брюксел стартира на 
1 януари 2007 г. Повереният й ресор е „Защи-
та правата на потребителите“, който обхваща 
работа по редица директиви – за потребител-
ския кредит, за временното ползване на соб-
ственост, за нечестните търговски практики и 
др. Кунева освен това отговаря за финално-
то договаряне и подписване на Меморандума 
между ЕС и Китай за безопасност на стоките. 
За приноса си към блока през 2008 г. тя полу-
чава наградата „Европеец на годината“.

Кристалина Георгиева
Настоящият шеф на Международния ва-

лутен фонд Кристалина Георгиева, наскоро 
преизбрана за втори директорски 5-годишен 
мандат, е в топ 20 на най-влиятелните жени 
в света в класацията на „Форбс“. Неизменно 
през годините българката попада в категории 
за успешни дами, успешни политици и иконо-
мисти, като цяло – най-влиятелни хора в све-
та, изминавайки пътя от София до Вашингтон 
през Брюксел. 

Георгиева завършва ВИИ „Карл Маркс“ 
(УНСС) през 1976 г. и специализира в две от 
най-престижните висши учебни заведения в 
света – MIT и „Харвард“. През 1993 г. започва 
кариерата си в Световната банка и се изкач-
ва нагоре до 2010 г., когато сменя посоката и 
става еврокомисар по международно сътруд-
ничество, хуманитарна помощ и реакция при 
кризи в кабинета на Жозе Барозу.

Поема поста по-малко месец след опусто-
шителното земетресение в Хаити и веднага се 
заема да координира хуманитарната помощ 
за бедстващите. В мандата й стават и мощни-
ят трус от 8.8 в Чили, и наводненията в Па-
кистан. Георгиева посещава областта Сахел, 
известна с проблема си за изхранване на на-
селението, размирния Дарфур в Судан, както 
и Киргизстан след внезапно избухналата ре-
волюция там през 2010 г. Същата година тя 
печели отличието „Еврокомисар на годината“ 
и „Европеец на годината“.

Продължава и в кабинета на Жан-Клод Юн-
кер, като освен комисар по бюджета и човеш-
ките ресурси тя е и зам.-председател на ЕК. 
По-късно застава начело на Световната бан-
ка, а от 2019 г. насам е директор на Между-
народния валутен фонд.

Мария Габриел
Мария Габриел е един от българските по-

литици с най-висок рейтинг и с впечатляваща 
кариера в евроинституциите. 

Поканена от ГЕРБ да влезе в българската 
политика, за кратко става столичен общински 
съветник. През 2009 г. е избрана за евродепу-
тат. През 2012 г. Габриел вече е председател 
на ЕНП – жени, а година по-късно е отличе-
на като Евродепутат на годината в категория 
„Равенство на половете“. В ЕНП среща съпру-
га си Франсоа Габриел, тогава съветник на 
председателя на партията Жозеф Дол, който 
става техен кум.

След изборите през 2014 г. Габриел е шеф 
на българската делегация в ЕНП и ръководи-
тел на партията по въпросите на Средиземно-
морието, Балканите, Близкия изток и Северна 
Африка. Като евродепутат участва в процеси 
като либерализирането на визовите режими 
на ЕС за трети страни, миграционната полити-
ка, Шенген и др.

През 2017 г. е избрана за еврокомисар 
за цифровата икономика и обществото при 
председателството на Жан-Клод Юнкер, а от 
2019 до 2023 г. е с ресор „Иновации и мла-
деж“ в екипа на Урсула фон дер Лайен. Тогава 
Габриел отговаряше за двете най-големи про-
грами „Хоризонт“ и „Еразъм +“ с общ бюджет 
около 100 милиарда евро.

Диана Ковачева
Диана Ковачева, която наскоро беше избрана 

за съдия в Европейския съд за правата на чове-
ка (ЕСПЧ), е един от малкото български експер-
ти по международно хуманитарно право.

Професионалният и научният опит на доско-
рошния национален омбудсман на България са 
впечатляващи. Тя самата признава, че от сту-
дентка мечтае да работи в съда в Страсбург. 
Доктор по международно право и междуна-
родни отношения, автор е на книги за Между-
народния наказателен съд и международно-
то право за защита на правата на човека. През 
2021 г. става и професор по международно 
право и международни отношения към БАН.

Тя става третата българка съдийка в 
Страсбург.

БЪЛГАРИЯ

Въпреки това страната 
все още не достига 
заложената от ЕС квота 
за равенство между 
половете

България изпраща само 
жени на най-висшите постове 
в европейската политика
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Членовете на секциите извън Европейския 
съюз (ЕС) ще получат по-ниско заплащане за 
изборите в сравнение с колегите си, които са 
част от комисии в рамките на съюза. Това ста-
ва ясно от решение на Централната избира-
телна комисия (ЦИК) за възнагражденията на 
СИК зад граница за вота на 9 юни. 

Причината се крие във факта, че в секци-
ите, които се намират в държави от ЕС, ще 
може да се гласува и за двата вида вот – ев-
ропейски и национален парламент. Това озна-
чава и двойно повече данни, които да бъдат 
обработени, както и значително повече пре-
ференции за кандидатските листи, които да 
се отчетат. 

Мисии 
За останалите държави бюлетина за евро-

депутати може да се пусне само в секциите в 
посолствата и консулствата. Извън диплома-
тическите мисии ще се гласува единствено за 
Народно събрание (НС). Това на практика оз-
начава, че в страни като Турция, Великобри-
тания, САЩ, Канада и др., където има големи 
български общности, ще се гласува предим-
но за НС.

Така шеф на секция в чужбина, където ще 
се гласува и за ЕП, и за НС, ще получава 320 
евро. За сравнение, неговият колега в секция, 
където вотът ще е само за национален парла-
мент, ще вземе 250 евро, което е със 70 по-
малко. Зам.-председателите и секретарите 
на първия вид СИК имат право на 290 евро, 
а вторите са с 225. Редовите членове на сек-
циите в единия случай ще приберат 250 евро, 
а във втория с 55 евро по-малко, или точно 
195 евро. 

Условия 
С друго свое решение ЦИК определи вида и 

размера на чувалите, в които се поставят кни-
жата и бюлетините. За да не се бъркат, те ще 
са с различен цвят за двата вида вот, като за 
ЕП ще са бели, а за НС – черни. Те могат да по-
бират до 25 килограма.

По традиция бюлетините за вота се доста-
вят от печатницата на БНБ, в тази връзка ЦИК 
трябва да осъществява контрол над процеса. 
ЦИК може по всяко време да прави проверки 
във всеки от етапите, включително при пре-
даването и транспортирането на бюлетини-
те. Бюлетините са бели, изработени от плътна 
непрозрачна хартия, която не позволява да се 
разкрива тайната на вота, и с грамаж на хар-
тията 120 г/кв.м. 

Освен гърба на бюлетините, с различен 
цвят ще бъде и отпечатаният текст на лицева-
та страна. Това обясни пред БНТ зам.-шефът и 
говорител на ЦИК Росица Матева.

Целта е да не се затруднява избирателят, 
защото бюлетините ще бъдат почти еднак-
ви. Матева увери, че ЦИК ще обяви в срок ре-

зултатите от вота 2 в 1. Повод за коментара й 
бе изказването на служебния премиер Дими-
тър Главчев, че на изборите ще се обработват 
три пъти повече данни и това може да дове-
де до забавяне на резултатите. Матева призо-
ва всички участници в изборния процес да не 
внасят излишно напрежение. 

„Ние нямаме притеснения. Ще организира-
ме така процеса, независимо че такива избо-
ри наистина – парламентарни с европейски, 
за първи път се провеждат заедно, ще се от-
читат преференции и в двата вида избори, ще 
се обработват повече данни, но това е въпрос 
на организация“, добави Матева. Вчера ЦИК 
трябваше да предостави за тестване и маши-
ните за гласуване с инсталирания софтуер. 

Ще вложим всички усилия да гарантираме 
на нашите съграждани свободно да упражнят 
правото си на глас. Това заяви вътрешният 
министър  Калин Стоянов в началото на на-

ционално съвещание на ръководния състав 
на ведомството за предстоящите избори.

Стоянов поясни, че досега има само 4 сиг-
нала, като 2 от тях са за купуване на гласо-
ве. Към момента има създадени 6 предупре-
дителни протокола, няма обаче образувани 
досъдебни производства. По думите на Стоя-
нов още през април е започнала подготовка-
та в МВР за изборите, като е създаден опера-
тивен щаб.

От предходните избори има и т.нар. 

интерактивна карта на
всички сигнали 
Така те следят в реално време ситуацията. 

„МВР ще покаже, че е деполитизирана систе-
ма и е единствено на българските граждани. 
Ще бъда безкомпромисен към евентуално по-
литическо заиграване на каквото и да било 
ниво“, каза той.

Бюлетините ще бъдат 
разделени в бели и 
черни чували

Членовете на секционни 
комисии извън ЕС ще 
получат по-ниско заплащане

БЪЛГАРИЯ
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Румънският премиер Марсел Чолаку заяви 
в неделя, че най-късно през октомври румън-
ците вече няма да си вадят визи за САЩ. Той 
уточни, че дотогава е необходима допълни-
телна мобилизация за подновяване на изти-
чащите визи.

„Ще ви дам още една новина, фискална-
та година в САЩ приключва през септември. 
Твърдо съм убеден, че най-късно през октом-
ври няма да имаме визи със САЩ. Вярно е, че 
се нуждаем от допълнителна мобилизация от 
румънска страна, за да подновим визите, на 
които им остава кратък период до изтичане“, 
каза премиерът Чолаку по Antena 3, цитиран 
от News.ro. Той уточни, че Полша също е ус-
пяла по такъв начин. Имаме нужда от моби-
лизация на румънците и да разберем, че сега 
е историческият момент, от който да се въз-
ползваме“, подчерта премиерът.

В Европейския съюз само гражданите на 
България и Румъния и Кипър продължават 
да се редят за американски визи. Брюксел 
отдавна настоява за реципрочност към евро-
пейските граждани, защото всички държави 
от ЕС приемат американци безвизово. Но ад-
министрацията в САЩ настоява, че последни-
те три държави още не покриват критерия за 
спадане под 3% на отказите на молби за визи. 

За България този процент се
движи в рамките на 9-10%.
Двама американски сенатори внесоха зако-

нопроект в подкрепа на включването на Ру-
мъния в програмата за безвизово пътуване в 
САЩ за срок до 90 дни, стана ясно още през 
март миналата година от съобщение на ру-
мънското посолство в САЩ.

Инициативата беше на Ричард Дърбин, но-
мер две в ръководството на демократите в Се-
ната, и Джийн Шахин, председател на подко-

мисията за Европа в Комисията по външни 
отношения на Сената. Законодателната ини-
циатива идва непосредствено след посеще-
нието на двамата сенатори в Румъния мина-
лия месец. За да бъде премахнат визовият 
режим със САЩ, трябва отказите на визи за 
граждани от определена държава да не над-
хвърлят 3%, докато миналата година отказите 
за румънски граждани са били 17% от всички 

молби, които са подали.
България е от последните държави в ЕС 

заедно с Румъния, Хърватия и Кипър, чиито 
граждани нямат право на безвизово пътува-
не в САЩ. 

Букурещ и София споделят еднакви амби-
ции за влизане в Шенгенската зона на ЕС, къ-
дето формално няма вътрешни граници. При 
посещението си в България тази седмица ру-

мънският президент Клаус Йоханис изрази 
заедно с домакина си Румен Радев желание 
за съвместни действия за 

преодоляване на пречките
за влизане в Шенген 
За разлика от България обаче, Румъния си 

осигури вече подкрепа от Нидерландия, дока-
то общо препятствие и за двете държави оста-
ва съпротивата на Австрия.

„Инициативата на американските сенатори 
показва подкрепата и доверието, с което се 
ползва Румъния като стратегически партньор 
и съюзник в Черноморския регион“, заяви ру-
мънският посланик в САЩ Андрей Мурару.

Озаглавен „Закон за премахване на визо-
вия режим на Румъния от 2023 г.“, докумен-
тът изпращаше важен политически сигнал 
до американската изпълнителна власт (Ми-
нистерството по вътрешна сигурност, кое-
то администрира програмата за премахване 
на визите) по отношение на определянето на 
Румъния като участваща държава. В същото 
време властите в Букурещ се насърчават да 
засилят усилията си за борба с трафика на 
хора и да изпълнят техническите критерии 
за допускане до програмата, както е предви-
дено в Американския закон за имиграцията и 
гражданството. 

Когато законопроектът беше внесен в днев-
ния ред на Сената, двамата американски сена-
тори се позоваха на важната и активна роля, 
която Румъния има в рамките на НАТО и Ев-
ропейския съюз, подчертавайки близките от-
ношения със силен съюзник като Съединени-
те щати. Те оцениха и подкрепата, оказана на 
украинските бежанци в контекста на брутал-
ната агресия на Русия срещу Украйна.

„Съединените щати твърдо подкрепят вли-
зането на Румъния в програмата за премах-
ване на визите“, заяви във вторник Дерек Хо-
ган, служител на Държавния департамент на 
САЩ, който беше в Букурещ на Срещата на 
стратегическия диалог Румъния – САЩ.

СВЯТ

Румънският премиер: Визите 
за САЩ падат през октомври

Съседната държава се 
откъсна от България

Сн.: Wikipedia/Jorge Franganillo 

Сградата на парламента в Букурещ

Сн.: ЕРА/БГНЕС

Румънският премиер Марсел Чолаку
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Бордът на Малко Българско Училище е ре-
шил да бойкотира третия Парад на България, 
който обединява всички родни училища и ор-
ганизации в Чикаго. Вместо това предишния 
ден организира своя манифестация по повод 
Деня на българската писменост. Тази годи-
на Парадът на България се провежда на 19 
май, неделя и е със специалното участие на 
грандамата на българската музика Йорданка 
Христова. За трета година BG VOICE е медиен 
партньор на събитието. Досега всички други 
училища, фолклорни състави и културни ор-
ганизации в района на Чикаго са потвърдили 
участие, но от МБУ казват, че няма да успе-
ят да участват заради тяхната манифестация 
предишния ден.

Всъщност бордът на директорите на МБУ е 
взело решението да не участват в парада пре-
ди седмици и са уведомили родителския съ-
вет. Не е ясно каква е реакцията на родители-
те по този въпрос. В мейлите, които от МБУ 
пращат до родителите на децата, те не са съ-
общили за събитието. В разговор с Българска-
та асоциация за обмен на култура и изкуство 
(БАОКИ), която организира парада заедно с 
общината на „Елк гроув вилидж“ и Генерал-

ното консулство на Р България в Чикаго, ди-
ректорът на МБУ Живка Петрова обаче каза, 
че такъв имейл е изпратен. 

„Тази година решихме да направим самос-
тоятелно раздаването на дипломите на наши-
те ученици в събота. Но всеки, който иска да 
участва на парада, може да го направи, ние 

не може да забраним на
децата и родителите да
участват“, 
заяви председателят на борда на дирек-

торите на МБУ Георги Петров, син на Живка 

Петрова.
От БАОКИ казват, че поканата към МБУ за 

участие в парада остава отворена. „Нашето 
най-голямо желание е всички български учи-
лища и организации да участват в третия Па-
рад на България. Ще бъдем много щастливи да 
видим децата на МБУ да бъдат начело на Пара-
да, както винаги е било, и да ги видим и чуем 
на сцената след това. Надявам се, че в следва-
щите няколко дни от ръководството на МБУ 
ще преосмислят решението си и ще организи-
рат своята група, както винаги са го правили“, 
каза секретарят на БАОКИ Ник Ангелов.

„Ще минем за кебапчетата“
В имейл до БАОКИ г-жа Петрова (известна 

и като Бубалова) пише: „В парада – няма как – 
ще участваме в манифестацията предния ден, 
но ще минем следобед за концерта  на децата 
и кебапчетата.“

Традицията на манифестацията в МБУ за 
24 май започва преди 14 години. Символич-
ната церемония представлява излизането от 
единия вход и влизането в другия на сграда-
та на Elk Grove High School, където МБУ про-
вежда часовете си през уикенда. Това става 
под звуците на „Върви, народе възродени“, 
а децата развяват български знаменца. През 
годините BG VOICE многократно е отразявал 
празника им. 

Парадът на България е безпрецедентен 
символ на обединената българска общност, 
събиращ всички училища, културни органи-
зации, фолклорни състави и групи.

През 2022 г. за първи път цялата българ-
ска общност, в безпрецедентно до този мо-
мент обединение, се проведе първият Парад 
на България. В него, както и във втория парад 
през 2023 г., децата от МБУ участваха, като 
именно те водеха колоната като най-голямото 

българско училище в САЩ. Тази година обаче 
от ръководството на МБУ отказват да участ-
ват в парада, а вместо това предишният ден 
ще манифестират от единия до другия вход 
на Elk Grove High School. Не е ясно дали от 
борда на МБУ са се допитали до родителите 
и каква е тяхната реакция, че децата им няма 
да участват в парада.

В края на миналата година представителят 
на МБУ Георги Бошнаков всъщност се 

опитва да присвои датата
и мястото 
като подал искане до общината в „Елк гро-

ув вилидж“ от името на училището да нае-
мат мястото на традиционния парад и събор в 
„Ротъри грийн парк“. Общината на чикагско-
то предградие обаче е съорганизатор на пара-
да за трета година и отказва разрешителното, 
тъй като не разпознали МБУ като организа-
тор на събитието и били учудени на тяхното 
искане за същото събитие на същото място.

Държавна субсидия
Всяка година българската държава субси-

дира дейността на МБУ, като целта е да се за-
пази родният език и културна идентичност на 
българчетата, живеещи или родени зад гра-
ница. Държавата вероятно има очаквания, че 
училищата ще участват в официални съби-
тия, подкрепени от местните дипломатически 
представителства, като Парада на България. 
За тази година трите училища, които са под 
управлението на семейство Петрови (МБУ, 
„Малката България“ и „Мечо Пух“) са полу-
чили субсидия от 268,964 лева. В допълне-
ние са десетките хиляди долари от спонсори 
и благотворителност на българската общност 
в Чикаго в полза на училищата на Петрови и 
годишните такси, които родителите плащат.

САЩ

„Ще дойдем за 
кебапчетата“, пише 
директорката Живка 
Петрова, а родителите 
не са уведомени за 
Парада

ЯСЕН ДАРАКОВ
yasen@bgvoice.com

Малко Българско Училище 
бойкотира Парада на България, 
правят си манифестация
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„Това е книга с есета, репортажи, интервю-
та. С хора успешни, но и такива, които не са.“ 
Така описва журналистът Симеон Гаспаров 
третата си книга „Ефектът на езерото“, коя-
то отскоро е на българския пазар, а както са-
мият той се надява, до няколко месеца, ще 
пристигне и в САЩ.

Книгата е ретроспекция на моята работа 
като журналист, продължава той. „Започ-
вам от една страна, после обръщам камера-

та към мен, за да видят, че аз съм обикновен 
човек, като тях“, казва авторът. 

Избира есето, „най-хубавото нещо, измис-
лено в литературата“. Има много фактоло-
гия, но и много поетика. Гаспаров разказва 
историите на музиканти, свирили на „Ууд-
сток“ пред един млн. души, на нобелови ла-
уреати, но и на обитателките в женски за-
твор в Чикаго, на работниците в складовете, 
в които самият той е работил, на обитатели-
те на приюта в „най-хубавото чикагско пред-
градие“ – Нейпървил, и на жителите в гетата 
във Ветровития град.  

„Искам да покажа Америка каквато е, не 
украсена, посипана със захар, а реална голя-
ма страна“, обясни пред BG VOICE Гаспаров. 
Повечето герои на есетата му не са успешни 
хора, „но това не ги прави по-некачествени 
хора“, смята той. „Америка е велика, защото 
дава равен шанс на всички – това винаги ми 
е правило впечатление. За жалост не беше 
постигнато в България“, казва журналистът. 

В книгата той прави 

ретроспекция и на своя
живот 
– „по улиците на София, метъл музиката, 

поезията“. 
„Реших да присъствам (в книгата), за да 

разкажа за моите трудности, моя живот, 
проблеми, какво съм изгубил. За моята аме-
риканска мечта. Но исках да бъда съпричас-
тен и с хората, които са много повече като 
мен“, каза той.

Книгата е разделена на три части – есе-
та, пътеписи и американски портрети. По-
следната част представя хора, които са били 
част от историята на САЩ, някои от тях вече 
не са живи като писателката Барбара Ере-

нрайх. Книгата включва още историята на 
последния вожд на команчите в Оклахома, 
както и на първия професор по хеви метъл 
Дина Уайнстайн от Чикаго. Авторът е публи-
кувал и разговора си с дете, преживяло ма-
сова стрелба край Чикаго. 

Разказът „Пейзажи от Чикаго, рисувани 
с някого от България“ пък е писан, докато 
Гаспаров помага на хората в едно от бедните 
предградия на града.

САЩ

Искам да покажа Америка каквато е, не 
украсена, посипана със захар, а реална голяма 
страна, обяснява той

ЯСЕН ДАРАКОВ
yasen@bgvoice.com

„Ефектът на езерото“ 
– журналистът Симеон 
Гаспаров издаде нова книга
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Включен е и разказът „Откровения“, пре-
веден от студентите на Анджела Родел на 
английски език и публикуван в сп. „Съвре-
менник“.

„Ефектът на езерото“ е издадена от изда-
телство „Ерго“, а представянето й ще бъде в 
събота, 18 май, от 18:30 ч. в Patches Blues 
Bar/Блус барът на Кръпките. 

„Гаспаров 

никога не губи възторга
от пътя, 
дори когато се среща с Американската ре-

алност на Мечтата, и това го прави достове-
рен свидетел за живота на цяло поколение 
емигранти, които говорят на България. Пи-
сател на преживяванията си, есеист на гроба 
на Керуак, телевизионен журналист на раз-

мириците в общество, издигнало свободата 
в свой неделим принцип. В презокеанския 
сън на всеки разказ, в умисления пътепис и 
в интервютата очи в очи той въплътява чи-
тателя, който е готов да замени абстрактни-
те въпроси с пълнокръвното им преживя-
ване“, пише за книгата редакторът й Петър 
Тушков.

„Ефектът на езерото“ е сборник от есета, 

разкази, пътеписи, интервюта и малко пое-
зия. Вие познавате моята работа като жур-
налист, но в тази книга искам да я почув-
ствате. Корицата на книгата е в синьо – като 
небето, като езерото, в синьо като тъгата. Тя 
е едно счупено огледало, в което се оглеж-
да един счупен свят. Но не и изгубен свят! И 
това е нашият свят.

Много благодаря на поета художник Иво 
Рафаилов за корицата, Мартин Христов, из-
дателство „Ерго“, на моя стар и много, мно-
го близък приятел от Канзас – Иво Иванов, 
на редактора ми Петър Тушков, на поета и 
журналист Владислав Христов (Влади е чо-
векът, който ме накара да я направя тази 
книга) и на всички вас! Благодаря и на Васко 
Кръпката, че ни покани да представим кни-
гата в неговия блус бар – The Patches Blues 
bar“, отбелязва самият Гаспаров. 

Симеон Гаспаров е роден в гр. София на 
24 декември 1965 г. Завършва българска 
филология в СУ „Св. Климент Охридски“ 
през 1991 г. и магистърска програма в сфе-
рата на свободните науки на Чикагския уни-
верситет през 2003 г. 

Автор е на стихосбирката „Театър на не-
абсурда“ (1992, Гуторанов и син) и на ро-
маните „Врати от небеса, или когато Джи-
ми Хендрикс беше българин“ (2010, Сиела) 
и „Бизони край Дунава“ (2013, Пергамент).

Работил е като журналист във вестници-
те „Ритъм“, „Подкрепа“, „Новинар“, „Труд“ 
и списание „Клуб Z“. Негови публикации са 
излизали във в. „Дейли Хералд“, „Нортуест 
Хералд“ в САЩ, публикува и поезия във в-к 
„Хърватско слово“, Хърватия. През 1997 г. 
заминава за Чикаго, САЩ. Сътрудничи на 
множество български печатни и електронни 
медии. През 2017-2021 г. е кореспондент на 
БТВ в Чикаго. Понастоящем работи като ко-
респондент от Съединените щати за БНТ.

САЩ

https://www.facebook.com/dr.dilyana.angelova
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Разходите ви за електроенергия, вода и ин-
тернет услуги се увеличават. Сметките стават 
все по-високи, скоростта на интернета ви е по-
слаба, водата от чешмата едва капе. То тогава 
определено някой се е закачил за вас и кра-
де от комуналните ви услуги. Ето как може да 
откриете „паразита“ и да се спасите в бъдеще:

Експертите съветват да започнете с провер-
ката дали наистина сте жертва на престъпление 
или просто сте увеличили потреблението си. 

Престъпниците могат например да крадат 
електричество от външни контакти или да 

проникнат във вашата WI-FI връзка, ако тя не 
е защитена с парола. 

Според Lifehacker се смята, че всяка година 
в света се извършват кражби на електроенер-
гия на стойност близо 100 млрд. долара. 

Най-лесният и очевиден признак, че 

някой краде някоя
комунална услуга
е внезапното, необяснимо покачване на 

сметката ви, съобщава изданието. 
Ако сметката ви изведнъж е много по-ви-

сока, а поведението ви не се е променило, 
това може да е знак, че има проблем с ин-
фраструктурата – или някой може да се е за-
качил за вас. 

Когато става въпрос за електроенергия, не 
забравяйте да обръщате внимание на сметки-
те си, особено ако имате настроени автома-
тични плащания.

Ако подозирате, че може да сте станали 
жертва на кражба на електроенергия, може-
те да проверите дома си за очевидни при-
знаци. 

Lifehacker препоръчва да проверявате 
външните контакти за признаци, че някой 

може да е включил
удължител в тях,
за да го пусне в дома си. 
Можете да помислите за инсталиране на 

заключващ се капак на контакта, за да спрете 
външни хората да го използват.  

Обърнете внимание на „всякакви странно 
изглеждащи съединения, скоби или аматьор-
ско окабеляване“, което може да е потенциа-
лен признак за кражба. 

Не се опитвайте да пипате нищо, а се оба-
дете на доставчика на комунални услуги, ако 
видите нещо, което изглежда странно. 

„Последната проверка, която можете 
спокойно да извършите сами, е да отиде-
те до електромера и да изключите всички 
консуматори на енергия“, се казва в съоб-
щението. 

След това наблюдавайте електромера – ако 
той продължава да се покачва, значи 

нещо продължава да черпи
енергия от връзката ви
Проверката на сметката за вода е най-лес-

ният начин да откриете потенциална кражба 
на вода. Другите начини включват по-ниско 
налягане на водата или признаци, че някой е 
проникнал в системата за пръскане на откри-
то или в кранчето на маркуча. 

Според Lifehacker обаче е по-трудно да се 
открие дали някой се е закачил за вашия ин-
тернет. 

Това е така, защото докато пиковете при во-
дата и електроенергията се проявяват като 
увеличен обем, за да бъде забелязан един ин-
тернет измамник, той трябва да използва дос-
татъчно данни, за да надхвърли лимита на ва-
шия доставчик. 

Вместо това по-бавните скорости на интер-
нет или непознатите устройства в мрежата ви 
могат да бъдат знак, че някой използва вашия 
WI-FI без ваше разрешение.

Първо, пребройте всички устройства, които 
използвате – компютри, телефони, лаптопи, 
таблети, смарт устройства – и ги сравнете със 
списъка на рутера си – казва Lifehacker. 

„Ако откриете такива, които не разпознавате,

изключете ги и сменете
паролата си
Кражбата на услуги за стрийминг става все 

по-трудна, тъй като доставчиците огранича-
ват споделянето на пароли между устройства 
и домакинства. 

Но все още е възможно, предупреждава из-
данието, ако крадецът е проникнал във ва-
шия WI-FI и гледа стрийминг услуги във ва-
шата мрежа. 

Най-лесният начин да забележите това е, 
ако се появят непознати профили или има 
промени в сметката ви. 

Ако установите, че някой се е облажил от 
трудно спечелените ви пари за стрийминг, ще 
трябва да излезете от всички устройства, да 
смените паролата си, да изтриете тези профи-
ли и след това да влезете отново навсякъде – 
казва изданието.

КРИМИ

Плащате по-високи сметки за 
ток, вода и телевизия? Някой 
определено се е закачил за вас
Ето и как да се 
спасите от крадеца на 
комунални услуги

БОЯН ДИМИТРОВ
boyan@bgvoice.com

Сн.: Pixabay

Проверете контактите за допълнително включени кабели
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Хакерите могат да откраднат само данни, 
които са (оставени) достъпни за тях. За кибер-
престъпниците най-желана е информацията 
за идентифициране на потребителите, чрез 
която те могат да стигнат до множество дру-
ги услуги и пароли. Данните за кредитни кар-
ти и пароли са следващата най-честа мише-
на, но общият годишен спад е над 9%, показва 
едногодишно проучване на Impreva, пишат от 
Digitalk.bg.

Защо се случва така? Възможно е повече 
организации да използват основни тактики за 
сигурност като многофакторно удостоверява-
не (MFA). При него се използва процес, кой-
то проверява привилегированите потребите-
ли с две различни форми на идентификация, 
обикновено посочване на имейл адрес и 

доказателство за
собственост на мобилен
телефон
Използван в допълнение към обичайна-

та проверка на потребителско име/парола, 
MFA затруднява външните кибернападатели 
да получат достъпа, необходим за кражбата 
или разрушаването на данни. Що се отнася до 
паролите, повече хора вече се завърнаха към 
физическа работна среда, където сигурността 
на периметъра е по-добра.

Според анализаторите от Impreva намале-
нието може също да е резултат от по-добро 
обучение на служителите за фишинг мейли-
те, както и по-отговорно управление на паро-
лите. От всички типове данни в дългосрочен 
план най-ценно е персонализираното иденти-
фициране на потребителите (PII). Киберпрес-
тъпниците събират повече 

лични данни за хора от
„тъмната“ мрежа
като те могат да се включат в трудни за 

спиране цялостни кражби на самоличност 
там, където са големите пари от измами.

Кредитните карти и паролите могат да бъ-
дат променени в секундата, в която бъде за-
подозряно нарушение. Но когато бъде от-
крадната личната информация PII, може да 
минат години, преди то са превърне в оръжие 
за хакери. Широко разпространената краж-
ба на лични данни е сериозна индикация, че 
много организации не въвеждат достатъчно 
защита, за да ги осигурят.

Част от това се дължи на факта, че лични-
те данни се прехвърлят редовно между систе-
ми, хора и доставчици за изпълнение на общи 
бизнес задачи. Разпоредбите, регулиращи по-
верителността на данните, стават все по-стро-
ги и за организациите ще бъде от решаващо 
значение да открият, идентифицират и кла-
сифицират личните данни в своите масиви 
от данни. „Само когато знаете къде се хостват 
личните данни и какви приложения и потре-
бители ги използват, ще можете да разшири-
те контролите за сигурност, които ги защита-
ват“, обясняват от Impreva.

Какви типове данни 
крадат най-често 
хакерите
Много организации не 
въвеждат достатъчно 
защита, за да ви 
предпазят

КРИМИ

Сн.: Pixabay

Сн.: Pixabay

Кражбите на интернет са все по-чести 



15-21 май 2024 г.14

Мъж от Вирджиния опита да измами бор-
сите на Уолстрийт като, според прокурату-
рата, той е проучвал схемата на българина 
Недко Недев, който се твърди, че е успял да 
спечели милиони. За разлика от нашия съна-
родник обаче, 24-годишният Робърт Уолтър 
Мъри успял да получи само 3,000 долара.

Той вече е обвинен, че е организирал фал-

шива оферта за поглъщане, която е повиши-
ла цената на акциите на Fitbit през ноември 
миналата година, но е спечелил само около 
3,000 долара за усилията си, е бил арестуван 
и обвинен в измама.

24-годишният Робърт Уолтър Мъри от Че-
сапийк е обвинен, че е подал фалшива до-
кументация, в която несъществуващата, ба-
зирана в Шанхай компания ABM Capital е 
предложила да купи Fitbit за 12.50 долара на 
акция, което е приблизително 46% премия.

Подаването на документите довело до по-
качване на цената на акциите на Fitbit с 8% 
до 9.27 долара на 10 ноември, което повиши-
ло пазарната стойност на компанията със 122 
млн. долара, преди базираният в Сан Франци-
ско производител да отрече, че знае за какво-
то и да е предложение.

Властите заявиха, че Мъри е похарчил по-
малко от 1,000 долара за кол опции на Fitbit, 
залог, че цената на акциите ще се повиши, 
точно преди да подаде фалшивата оферта, и 
е реализирал печалба от около 3,000 долара 
за един ден, като е продал опциите, след като 
акциите са скочили.

Мъри е обвинен в измама с ценни книжа и 
друга измама, като за всяко от тях го грозят 
до 20 години затвор. Комисията по ценните 
книжа и борсите на САЩ също предяви граж-
дански иск срещу него.

Според говорителя на федералните проку-
рори Мъри се е явил във федералния съд в 
Манхатън в петък и е бил освободен под га-
ранция от 250,000 долара.

Става ясно, че той е черпил вдъхновение и 
опит, като е проучвал схемите на две други 
лица. 

Едното от тях е българинът
Недко Недев 
Недев, който е с двойно гражданство – бъл-

гарско и американско, беше задържан през 
2016 година. Тогава  Американската комисия 
за ценните книжа и борсите (SEC) го обвини, 
че е манипулирал финансовите пазари в САЩ 
и е вдигал акциите на фирми в своя полза.

Според обвинението, внесено в съда в Ман-
хатън, 37-годишният Недко Недев от София 
закупил дялове от шоколадовата фабрика 
Rocky Mountain Chocolate Factory и от козме-
тичната компания Avon Products. После ре-
гистрирал няколко фирми, чрез които подал 
фалшиви оферти за придобиване на тези две 
компании и така изкуствено вдигнал цената 
на акциите им. При смяна на собственика на 
фирми обикновено акциите им за кратко се 
повишават.

Първата шашма Недев направил през 2012 
г., когато чрез фирмата си PST Capital, реги-
стрирана на Вирджинските острови, дава за-
явка за покупка на всички акции на Rocky 
Mountain Chocolate Factory на цена 13.50 до-
лара. Използва системата EDGAR – онлайн 
платформа на SEC за качване на документи 
от компании, където се регистрира с фалши-
ва нотариална заверка. Обявата качва акции-
те на фабриката с 23%, но от Rocky Mountain 
опровергават сделката и Недев не успява да 
се възползва.

През 2013 г. предприема друг ход – съ-
общение от името на застрахователя „Евро-
инс“, че ще изкупи акциите на Tower Group по 
$3.75 – с 67% над цената им. Целта е да пласи-
ра добре 385 000 акции на тази фирма, които 
притежава.

Третата маневра е през май 2016 г., кога-
то чрез фирмата си PTG Capital пуска фалши-
во съобщение за търг на козметичната ком-
пания Avon Products и така вдига акциите й 
с 20%. Печалбата му обаче е скромна – само 
4,879 долара.

Обвиненията срещу Недев в съда в Манха-
тън гласят, че той е спечелил с измама крупна 
сума, нанесъл е големи нематериални вреди 
на американските пазари и е подронил рено-
мето на системата EDGAR. Запорирани са му 
две сметки с 2 милиона долара.

Той е арестуван в България. Съдът обаче 
отказва да го екстрадира, тъй като експерти-
за доказва, че той имал психични проблеми, 
когато е извършвал престъплението – или по-
точно страда от биполярно разстройство.

КРИМИ 

Вдъхновен от българина Недко: 
Американец опита да измами 
Уолстрийт. Спечели обаче само $3,000
Българинът успя 
да се измъкне от 
правосъдието, 
след като показа 
документи, че има 
психични проблеми

БОЯН ДИМИТРОВ
boyan@bgvoice.com

Българинът Недко Недев

https://taniasells.com/IDX/70-W-Burton-PL-805-Chicago-IL-60610/10887394_MLSNI/0005604
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ВЪПРОС: Здравей, Ангел! Бих искал да по-
питам – от познати и приятели чувам, че ако 
не изчакам пълната си пенсионна възраст, мо-
ята месечна държавна пенсия ще спре да се 
покачва в годините напред, както е при хора, 
които са се пенсионирали на пълната за тях 
пенсионна възраст. Това истина ли е и имаш 
ли малко повече детайли по този въпрос? 

ОТГОВОРЪТ НА АНГЕЛ: Здравейте и от мен! 
Благодаря Ви за този въпрос, един от многото 
въпроси, поради които има постоянни диску-
сии и догадки в нашата общност. Наред с това 
и много дезинформация, която често стреси-
ра или пък ентусиазира хората, но важното е 
да търсим истината, защото само тя има зна-
чение. 

Когато човек се пенсионира, независимо от 
възрастта си, неговата държавна пенсия не 
спира да расте, а тъкмо обратното. Причина-
та, поради която месечната сума обикновено 
расте, най-често е във връзка с така нарече-
ната 

C.O.L.A. (Cost of Living
Adjustment), 
което е формула, по която се изчислява 

растежът на инфлацията от година за година 
и на тази база се добавя определен процент 
към пенсията на всеки пенсионер, независи-
мо от възрастта, в която се е пенсионирал. 
Процентът на растеж е един и същ за всички 
пенсионери, които получават месечна пенсия 
от държавата. 

Като добавка, някои от пенсионерите имат 
допълнително увеличение към техните ме-
сечни пенсии, които се изчисляват веднъж в 
годината, на база на заработен доход през го-
дината, ако има такъв. За работещите пенси-
онери това е важна надбавка, но тя е различ-
на за всеки един от тях според дохода, който 

са заработили и според останалите години, в 
които са имали заработен доход. 

Размерът на държавната пенсия на всеки 
един от нас е съвкупност от доходите, на кои-
то сме плащали данъци през всичките годи-
ни, в които сме работили в Америка. За мно-
го от нас, които нямаме все още 35-годишен 
работен стаж в американската система, всяка 
една заработена година е плюс, защото тя из-
мества всяка една нулева такава от калкула-
цията на пенсията. По този начин, ако сте на 
пълна пенсионна възраст и продължите да 
работите в годините след като сте започнали 
да взимате държавна пенсия, то Вие ще забе-
лежите определен растеж на държавната Ви 
пенсия, според доходите, които обявявате и 
върху които Ви удържат данъци. 

Тук умишлено използвам за пример хора 
на пълна пенсионна възраст, защото за все-
ки, който е под пълната пенсионна възраст и 
получава държавна пенсия, ще има лимит от 
$23.500 облагаем доход на година и ако сме 
в такава ситуация и надвишим този годишен 
доход, за всеки $2 заплата над този лимит, 
ще плащаме по $1 наказание, който ще бъде 
приспаднат от нашата пенсия, докато стигнем 
пълната си пенсионна възраст. След нея мо-
жем да печелим и по един милион на година, 
дай боже всекиму, но няма да имаме лимит 
на доходите и 

съответното наказание към
пенсията отпада 
Надявам се, че тези уточнения по темата ще 

дадат малко по-ясна представа на всеки един 
от Вас, който е изправен пред тези важни ре-
шения относно живота след пенсиониране – 
къде и как да продължим напред след това. 

Това е от мен за днес. Ако имате въпро-
си или се интересувате от различните аспе-
кти на финансовата част от живота, Вие мо-
жете да си запазите час за консултация на 
директния ми телефон: (224) 522-2413 или 
на електронната ми поща: Coach_Angel@
MyOwnMoneyCoach.com. Въпросите, които 
четете, са зададени от клиенти, с които съм 
работил по време на консултации в моя офис.

ВАШИТЕ ПАРИ

АНГЕЛ САПУНДЖИЕВ
 Coach_Angel@MyOwnMoneyCoach.com

Въпроси и отговори от 
изминалата седмица…

Спира ли 
увеличението 
на моята 
пенсия, 
когато се 
пенсионирам? 

Финансови съвети

Сн.: Pixabay
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Обмисляте да си купите дом или да прода-
дете сегашния си, за да намерите по-подхо-
дящ? Ако е така, може би се чудите какво се 
случва с цените на жилищата в наши дни. Ето 
какво показва последната статистика относно 
този аспект, използвайки националните дан-
ни от Case-Shiller и Федералната агенция за 
жилищно финансиране, според които цените 
все още се покачват (вижте графиките):

Както можете да видите, цените на жили-
щата се покачваха през по-голямата част от 
2023 г. Но през декември и януари те остана-
ха практически непроменени – което е доста 
нормално за това време на годината.

Но ето какво трябва да знаете сега. От фев-
руари, когато започна пролетният пазар, це-
ните отново се повишиха, и 

най-вече в повечето от
най-големите градове на 
Америка
След като видяхме скок в цените на жи-

лищата в национален мащаб през февруа-
ри, може би се чудите дали те се покачват и 
във вашия район. Въпреки че зависи от това 
къде живеете, цените се покачват в 18 от 20-
те най-големи града, за които Case-Shiller от-
чита в месечния ценови индекс.

Повечето експерти също смятат, че цени-
те на жилищата ще продължат да растат и 

ще завършат годината на по-високо ниво. 
Forbes обяснява защо:

„Въпреки че лихвите по ипотечните кре-
дити достигнаха най-високото си ниво от но-
ември насам, постоянното търсене, съчета-
но с ограниченото предлагане на жилища, са 
ключови двигатели, тласкащи стойността на 
жилищата нагоре.“

Как това ви влияе:
1. За купувачи: Ако сте готови, желаете и 

можете да купите жилище, покупката, пре-
ди цените да се покачат още повече, може да 
бъде умен избор, тъй като се очаква стойност-
та на жилищата да продължи да се покачва.

2. За продавачи: Цените се покачват, за-
щото все още няма достатъчно жилища за 
продажба в момента в сравнение с днешното 
търсене на купувачи. Така че, ако работите 
с агент, за да оцените правилно къщата си, 
може да получите множество оферти и да 
продадете бързо.

В заключение, както се вижда, данните по-
казват, че цените на жилищата се увелича-
ват в национален мащаб. Нека поговорим, за 
да видим какво точно се случва с цените в 
нашия район.

Имотен пазар

ВАШИТЕ ПАРИ

ГЕРГАНА ТОДОРОВА
gergana.todorova@bairdwarner.com

Като агент на недвижими имоти аз не само помагам на своите клиенти със закупуване, продажба и отдаване под наем, но 
и непрестанно ги уведомявам относно всеки възможен аспект, който би повлиял на тяхната дългосрочна инвестиция, която 
всъщност за повечето хора е най-важната и най-голямата, която те са направили или ще направят някога в живота си. Ако 
имате въпроси, свързани с тази или други мои статии досега или въобще с всичко, свързано с пазара на недвижимите имо-
ти, ще се радвам да ме потърсите, а за мен ще е удоволствие да помогна. Моят директен номер е: 773-827-7827 или ми пи-
шете на имейл: gergana.todorova@bairdwarner.com. Уебсайт за повече информация: GerganaTodorova.BairdWarner.com. Кон-
султацията е винаги безплатна и не ви ангажира по никакъв начин.

Промяна в цените на жилищата 
в проценти

Цените се покачват в 18 от 20-те най-големи 
градове към февруари 2024 г.
Град ГрадПромяна Промяна

С колко се 
покачват цените 
на жилищата в 
големите градове

https://www.facebook.com/gerganatodorovarealestatebroker/
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БЛОГ

ЕВГЕНИЙ ДАЙНОВ

Наближава поредната олимпиада и в главата на Владимир Путин све-
тва обичайният въпрос: Кого да нападна този път, докато светът е впе-
рил поглед в състезанията в Париж?

По време на Лятната олимпиада от 2008 година руската армия нахлу 
в Грузия. Малко след Зимните олимпийски игри от 2014 година мос-
ковският ботуш стъпи в Източна Украйна и Крим. А веднага след края 
на Зимната олимпиада от 2022 година руската армия започна пълно-
мащабна война с цел окончателното унищожение на Украйна и на ук-
раинската нация.

Кой е на ред през лятото на 2024?
Едва ли ще е член на НАТО, което засега изключва Балтийските репу-

блики, Полша, Румъния и България. Армения е в кома и там няма нуж-
да нещата да се бутат насилствено. Може да го отнесе някоя бивша съ-
ветска република, завършваща на -стан, но това е малко вероятно, като 
се има предвид, че зад повечето стои Турция, а зад Казахстан – Китай.

По всичко личи, че и този път мишената ще е Грузия. Там вече тече 
повторение на сценария „Янукович“, приложен в Украйна през зимата 
на 2014 година.

Да си припомним. През 2010 година Украйна подписва споразуме-
ние с ЕС за скорошно членство. Когато обаче се стига до окончателното 
подписване на старт на преговорите, на 21 ноември 2013 година прору-
ският президент Янукович обявява, че няма да подпише нищо подобно. 
Напротив, щял да предприеме стъпки за включване в тогава създава-
щия се под егидата на Москва Евразийски съюз. Следва всенароден ук-
раински бунт, станал известен като Евромайдан. Янукович бяга в Русия, 
а в края на април 2014 година в Украйна нахлуват „зелени човечета“ – 
руски военни подразделения без опознавателни знаци. Зимната олим-
пиада в Сочи е приключила на 23 февруари.

Характерното в тази ситуация е безогледното поведение на Януко-
вич, който през цялото време действа с целенасочена и увеличаваща се 
арогантност, чиято цел е да провокира въстание, което той да потуши. И 
така да съсече европейския устрем на украинците за едно 10-15 годи-
ни. Накрая украинците се оказват по-силни, но дават над 100 жертви.

Абсолютно същият сценарий се разгръща в момента в Грузия. Амби-
цията на страната да стане член на ЕС е толкова силна, че е вписана в 
Конституцията; над 80 на сто от грузинците подкрепят това членство. 
Страната е обаче управлявана от руска агентура, която няма никакво 
намерение да спазва курса към Европа. Напротив, амбицията – като при 
Янукович – е Грузия да си върне статута на васал на Москва.

Този път провокацията не идва от директен завой към Евразийския 
съюз, а от внасянето в парламента на Закон за чуждестранните агенти. 
Той е копие на онова руско законодателство, което се ползва за смазва-
не на всякакво инакомислие.

Първоначално правителството се уплаши от протестите и оттегли за-
кона. Впоследствие обаче го внесе отново, в по-радикален вариант – за-
меняйки термина „чуждестранен агент“ с „агент на чужда държава“. 
Такива „агенти“ са всички организации, предимно НПО и медии, които 
получават западно финансиране, вкл. от предприсъединителните фон-
дове на ЕС. По този начин властта в Грузия де факто обявява ЕС за сбо-
рище от „чужди държави“. Очевидно е, че крачката до Путиновата фор-
мулировка „недружески държави“ не е никак голяма.

Следват три седмици протести в столицата Тбилиси. Хората отказват 
да напуснат улиците и площадите, докато парламентаристите продъл-
жават да си гласуват закона (в Грузия имат не две, а три гласувания 
за всеки закон). Ситуацията непрестанно ескалира заради действията и 
риториката на властта. Целта е, очевидно, като при Янукович: да се про-
вокира въстание, което да бъде смазано.

Едва ли обаче този път Путин ще остави нещата в ръцете на местните 
си агенти. Все пак през 2014 година Янукович не успя да се справи с ук-
раинците и, въпреки последвалото руско нахлуване, страната рязко се 
„озападни“. Този път Путин вероятно ще залага на сигурно. В момента, 
в който ситуацията в Грузия се взриви, той ще може да вкара армията 
си, най-вероятно „откликвайки“ (както в случая с Унгария през 1956 и с 
Чехословакия през 1968) на „молбата на правителството за братска по-
мощ срещу чуждите агенти и западните провокации“.

Това е вероятният сценарий. Познавайки нрава на Путин, той е напъл-
но възможен. Толкова е възможен, че всъщност важният въпрос е: ще 
има ли Путин търпението да дочака Олимпиадата в Париж, която започ-
ва чак на 26 юли?

Това лято Путин 
може да нахлуе в 
още една държава
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Тази Конституция се спъна и се 
преби в първия момент, в който 
трябваше да работи 

Това каза председателят на групата на 
„Има такъв народ“ в 49-ото Народно 

събрание Тошко Йорданов в сутрешния 
блок на БНТ. 

Спомняте ли си как той каза, че най-доброто 
нещо, което може да се направи, е просто да си 
инжектирате малко белина в ръката? Точно 
това каза. И го мислеше. Иска ми се той самият 
да беше пробвал малко

Президентът Джо Байдън шеговито коментира думите на 
предшественика си на поста и опонент за изборите Доналд 

Тръмп, който предположи, че COVID-19 може да се лекува с 
инжектиране на белина.

Вчера имах спешна среща с ръководството на 
БДЖ и Национална компания „Железопътна 
инфраструктура“ (НКЖИ), влязох им малко 
остро с бутонките, но вече са взети мерки и 
имам уверение, че до понеделник ситуацията 
ще се нормализира 

Това каза служебният министър на транспорта и бивш 
редовен такъв в кабинета „Денков“ Георги Гвоздейков 

по повод закъсненията на влакове заради ремонт на 
Централна гара – София

Мисля, че след изборите ще сме 
в ситуация „двама са малко, 
трима са много“ 

Така социологът от „Алфа рисърч“ 
Боряна Димитрова коментира пред 

БНТ вариантите за правителство след 
предсрочните парламентарни избори на 

9 юни.

Водещите отбори инвестираха 
в селекция, ние инвестирахме 
в НАП

Така треньорът на „Левски“ Николай 
Костов обясни ситуацията в клуба 

и коментира недоволството на 
привържениците.
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Новоизбраният президент на Северна Ма-
кедония Гордана Силяновска започна ман-
дата си със скандал, след като отказа да про-
изнесе конституционното име на страната си 
и се закле като държавен глава на „Македо-
ния“. „Съвестно и отговорно ще изпълнявам 
функцията президент на Македония“, каза 
Силяновска по време на клетвата. 

Това накара посланика на Гърция да напус-
не церемонията по встъпване в длъжност. 

Смяната на името бе едно от условията Гър-
ция да допусне Скопие до НАТО и преговори 
за членство в ЕС. Това стана с Преспанския 
договор от 2018 година. 

В предизборната си кампания Силяновска 
също неколкократно заяви, че 

няма да използва „Северна“
в името на държавата, 
което бе променено с Преспанския договор 

с Гърция от 2018 г.
Министерството на външните работи на Ре-

публика Северна Македония обаче призова 
политиците в страната, „особено на избрани-
те държавни функционери“ да бъдат внима-
телни по отношение на спазване на договора 
от Преспа.

В съобщение от ведомството, чийто минис-
тър все още е Буяр Османи, се „потвърж-
дава твърдата решимост на страната за 
недвусмислено спазване на конститу-
ционните разпоредби, както и на всички 
международно поети задължения като 
пълното спазване на Споразумението за 
стратегическо партньорство между Ре-
публика Северна Македония и Републи-
ка Гърция“.

По-късно в понеделник от кабинета 
на президента на Република Северна 
Македония Гордана Силяновска посо-
чиха, че президентът на страната „има 
право да използва името Македония 
като акт на лично право на самоопреде-
ление и самоидентификация, зачитайки 
основните човешки права и свободи и в 
съответствие с европейските ценности и 
принципи“.

„Президентът Гордана Силяновска 
- Давкова ще се придържа към официално-
то прилагане на конституционното име. Съ-
гласно конституцията тържествената клет-
ва (като президент), изготвена от парламента 
на страната, е подписана с конституционното 
име (на държавата). През последните 5 годи-
ни македонските институции почти напълно 
изпълниха задълженията си от Преспанския 
договор и президентът очаква всички маке-
донски партньори да спазват двустранните 
и многостранни задължения, които са поели 
към страната“, се казва в позицията на Горда-
на Силяновска.

Миналата седмица лидерът на ВМРО-ДПМ-
НЕ Християн Мицкоски, който се очаква да е 
следващият нов премиер на Северна Македо-
ния, отхвърли коментари от страна на българ-
ския премиер Димитър Главчев с обяснение-
то, че ще чака в София да дойде по-разумен 
премиер. 

Скопие има проблеми и със 

спазването договора за
добросъседство 
с България от 2017 година. Страната все 

още не е включила в конституцията си и бъл-
гарите. Условие, което залегна в преговорната 
рамка на Северна Македония. 

Спечелилата изборите партия ВМРО-ДПМ-
НЕ разви мощна антибългарска кампания и 
веднага след изборите миналата седмица ли-
дерът й Християн Мицкоски влезе в конфрон-
тация със София. 

Очакваме новият президент и новото пра-
вителство на Република Северна Македония 
да работят за изпълване на очакванията за 
постигане на напредък на страната по пътя 
към ЕС, коментира говорител на Европейска-
та комисия.

Очакванията към Северна Македония бяха 
подробно изложени в последния доклад за 
напредъка на страната към ЕС миналата есен. 
Беше посочена важността от поддържането 
на добро регионално сътрудничество, на до-
бри междудържавни отношения, от добросъ-
вестното прилагане на сключените двустран-
ни договори, включително договора от Преспа 
и договора за приятелство и добросъседство с 
България. Това очаква ЕС, каза говорителят. 

България не приема изявления и поведе-

ние, които противоречат както на Договора 
за приятелство, добросъседство и сътрудни-
чество от 2017 г., така и на други междуна-
родни договори, които Република Северна 
Македония е подписала. Това се казва в по-
зиция на президента Румен Радев, разпрос-
транена от прессекретариата на държавния 
глава.

България многократно и ясно е заявява-
ла своята позиция, че договорите трябва да 
се изпълняват, отбелязва държавният глава. 
Той припомня, че Северна Македония е стра-
на член на НАТО, от което произтичат съот-
ветните задължения и отговорности.

Убеден съм, че европейската перспектива 
на Северна Македония зависи от 

стриктното изпълнение на
международните договори, 
по които тя е страна, както и от одобрената 

от Европейския съвет през юли 2022 г. прего-
ворна рамка, която, за сведение на отговорни-
те институции в Република Северна Македо-
ния, няма да бъде ревизирана, добавя Румен 
Радев.

Изявление последва и от страна на служеб-
ния премиер Димитър Главчев.

„По повод церемонията по встъпване в 
длъжност на новия президент на Република 
Северна Македония България не приема изя-
вления и поведение, които противоречат как-
то на Договора за приятелство, добросъсед-
ство и сътрудничество от 2017 година, така 
и принципно на договореностите между Евро-
пейския съюз и Република Северна Македо-
ния“, се посочва в прессъобщение на Минис-
терския съвет.

България многократно и ясно е заявявала 

своята позиция, че договореностите трябва 
стриктно да се изпълняват, посочва Главчев.

Гръцкият министър-председател Кириакос 
Мицотакис реагира остро на клетвата пред 
парламента в Скопие.

„Провокативното решение на новия пре-
зидент на Северна Македония да наруши 
официалния текст на клетвата си и да назо-
ве страната си с различно име представлява 
незаконна и недопустима инициатива. Акт, 
който нарушава Преспанския договор и сама-
та конституция на държавата й. (По този на-
чин) обаче тя подкопава и бъдещето й, както 
вече заявиха председателят на Европейската 
комисия Урсула фон дер Лайен и председа-
телят на Европейския съвет Шарл Мишел“, 
пише гръцкият премиер.

Той припомня, че като опозиция през 2019 
г. партията му „Нова демокрация“ е гласува-
ла срещу ратификацията на Преспанския до-
говор, но вече на власт е зачитала подписа на 
Гърция под един международен договор. „За 
съжаление последните събития потвържда-
ват правотата на трайно резервираната ни по-
зиция“, допълва Мицотакис.

Той подчертава, че „Гърция отхвърля 
действия като тези, с които започва мандата 
си г-жа Силяновска (и) я призовава да се вър-
не към законните си правомощия и към начи-
на на поведение, който следва от ролята й“.

„Заявяваме категорично, че няма да прие-
мем подобни отклонения и повтаряме, че вся-
какъв напредък в двустранните отношения, 
както и всяка стъпка на Скопие към Европа, 
зависят от искреното спазване на договоре-
ностите. От точната употреба на конститу-
ционното име на съседната страна. И, разбира 
се, от избягването на провокации“. 

СВЯТ

Заклевам се в Македония: Новият 
президент Гордана Силяновска 
започна мандата си със скандал
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Говорете с България на най-добрите цени с

Без никакви такси

1. Serdika Deli
4750 25th Ave, Schiller Park, IL

2. Jim's Liquor
9290 W Irving Park Rd, Schiller Park, IL

3. Malincho Euro Market & Deli
1475 Lee St, Des Plaines, IL 

4. 4. Jim's Liquor - магазин в Bensenville
460 W Irving Park Rd, Bensenville, IL
там има български алкохол и по-ниски 
такси на стоките, понеже не е в Кук Каунти

България Домашен 4 ¢/min
България Мобилен 8.5 ¢/min

Домашен 125 мин.  
Мобилен 58 мин.

Купете онлайн от

или купете от следните магазини:
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метров козунак за-
радва и тази годи-
на жители и гости 
на Враца, които от-

белязаха Възкресение 
Христово заедно на цен-

тралния площад. И минала-
та година също близо стометров 
козунак беше приготвен и раз-
даден на хората, дошли на цен-
тралния площад във Враца да от-
празнуват Великден. В Ловеч пък 
бяха подготвили за празника 400 

козунака и 400 писани яйца. Пре-
ди това пред катедралния храм „Св. 
св. Кирил и Методий“ тези симво-
ли на Христовото Възкресение бяха 
осветени от свещеноиконом Миха-
ил Ковачев. 

100 годишна колекция 
от кукли продаде бри-

танска двойка. Остин 
Смит и Маргарет Харкинс 

имат около 2,000 кукли в ко-
лекцията си и всички те се съх-

раняват в дома им в Бат, Съмърсет. 
Съпругът и съпругата започват да ко-
лекционират кукли през 1949 г., кога-
то купуват първата си счупена кукла 
от гаражна разпродажба. В продълже-
ние на 75 години те натрупват огромна 
колекция. Някои от редките кукли да-
тират от 18. и 19. век, а аукционерите 
описаха находката като „най-голямата 
и най-ценна колекция от кукли, реги-
стрирана от 25 години“. 

75

годишен шлем от-
криха археолози 
в Хърватия в или-
рийска гробна мо-
гила. Предпола-
га се, че шлемът 
може да е бил об-
рочен дар или част 

от култ. Находката е 
открита в каменна кон-

струкция в надгробна моги-
ла на археологическия обект Го-
миле. Датира някъде между края 
на шести век пр.н.е. и началото на 
четвърти век пр.н.е.

2,500
сантиметров хуманоиден елек-
трически робот, който може да 
тича, беше представен от Китай. 
Моделът е кръстен Тянгонг. Ху-
маноидът има роботизирани 

ръце и крака, може да се движи 
като човек. Представеният робот 

ходи и тича със скорост до 6 кило-
метра в час. Според учените това 
е първият в света подобен робот с 
електрическо задвижване. Той тежи 
43 килограма. За ориентация в прос-
транството Тянгонг получи сензори 
за триизмерно зрение и високоточна 
инерционна измервателна единица. 
В допълнение, роботът е оборудван 
с високоточни шестизмерни сензори 
за сила.
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България беше сред 30-те държави от цял 
свят, представени на модното изложение 
Fashioning Power, Fashioning Peace в къщата 
музей на президента Удроу Уилсън във Ва-
шингтон. В рамките на шест дни – от 6 до 11 
май, там бяха показани общо 50 уникални то-
алета, съобщи на страницата си във Facebook 
Посолството в САЩ, предаде БТА. 

Страната ни участва в изложението със зла-
тиста рокля Golden Goddess на българската ди-
зайнерка на висша мода Невена Николова. 

Роклята е ръчно изработена от най-фините 
и изтънчени материали като френска дантела 
Couture с метални нишки, вълшебна органза, 
тюл Couture с конци и двулицева копринена 
тафта и мек прозрачен тюл. 

„Роклята е част от знаковата колекция на 
Nevena Couture и е истинско творческо прояв-
ление с непреходна стойност. Всяко от дизай-
нерските произведения черпи вдъхновение 
от майсторството на българските занаятчии“, 
отбелязва мисията ни.

Тоалетите на Невена са 

признати и предпочитани от
обществени фигури 
и световни знаменитости, като при изработ-

ката им се взима под внимание контекстът, 
протоколът и видът на конкретното събитие, 
пише още в текста на Посолството.

Събитието е част от поредица инициативи 
с активната роля и участие на Консултатив-
ния съвет, в които България участва, отчитай-
ки отличаващата се роля на 28-я президент 
на САЩ в историята на страната ни.

Пътят на Невена към голямата мода започ-
ва през 2013 г., когато известната модна жур-
налистка Лиса Армстронг пише обширен ма-
териал за нея в „Дейли Телеграф“. 

Разказва за предисторията й в София, за 
работата й с дантелите Sophie Hallette, стана-
ли особено популярни в Обединеното крал-
ство, след като сватбената рокля на Кейт Ми-
дълтън беше апликирана с тях. 

Снимките за материала са подписани от 
Джон Суанел – един от фотографите на крал-
ското семейство, който прави жест към Неве-
на, защото съпругата му е нейна клиентка. 

През април 2014 г. влиятелната модна 
журналистка Лусия ван дер Пост включва Не-
вена в материала си „Кутюрие на деня“ в сп. 
How To Spend – притурката за луксозен жи-
вот на „Файнейншъл Таймс“. Също през 2014 
г. три от актрисите от „Имението Даунтън“ 
се снимат в Nevena Lоndon редом с рокли на 
Vivienne Westwood, Armani, Dolce&Gabbana за 
сесия в сп. YOU magazine. 

Последната колекция на дизайнерката 
може да се носи както с елегантни високи 
токчета, така и с ниски спортни обувки. Всяка 
дреха носи елементи от висшата мода, комен-
тира „24 часа“.

Най-успешната българска дизайнерка зад 
граница

живее и твори между
Великобритания,
Швейцария и България
Съвсем отскоро нейни тоалети висша мода 

се предлагат и в два луксозни бутика в Синга-
пур, а клиентите, които са почитатели на ней-
ните колекции, са от цял свят.

Дизайнерката е и една от първите в този 
бизнес в България, която активно работи за 
популяризирането на устойчивата мода. Съз-
дава тоалетите си с мисъл за опазване на 
планетата. „Разумното поведение в модата 
в никакъв случай не е за сметка на красота-
та“, казва тя. Фокусирала се е върху реализа-
цията на тоалети, които да имат максимална 
носимост, устойчива във времето колекция, 
която не е подвластна на тенденциите. Кате-
горична е, че иска всички нейни тоалети да са 
непреходни, могат да се носят години наред, 
а ако жената има промяна в килограмите, дре-
хата може да се преправи и да продължи да 
се използва. 

Дизайнът е създаден така, че тоалетите да 
пасват на различни фигури и своя модел да 
открият както нисичките, така и много висо-
ките жени.

Едно от най-важните условия дрехата да 
има дълъг живот е материята да бъде от из-
ключително високо качество. За целта Неве-
на Николова използва дълго търсена дантела, 
която е тествана при различни условия. 

За жените, които често пътуват, огромни-
ят плюс е, че се глади само веднъж – след 
пране, и не се налага повече дори когато е 
била прибрана в куфар. Дори и да са се поя-
вили леки гънки, след като се сложи на зака-
чалка до час дрехата е върнала перфектния 
си вид. Материята е дишаща, което създа-
ва комфорт дори в най-големите жеги. Дру-
го сериозно преимущество на тоалетите от 
тази дантела е, че не са ограничени за носе-
не само през един сезон. 

Цветовата гама, която лансира Не-
вена, също е непреходна. 

Класическото черно 
никога няма да излезе от мода и 

стои перфектно за всякакви случаи. 
Вместо снежнобяло дизайнерката за-
лага на слонова кост, защото отива 
на всеки тен на кожата и различни 
цветове на косата. Цвят пудра, крем 
брюле и гълъбовосиво са останалите 
тонове, които дават свободата да се 
правят различни комбинации с други 
дрехи в гардероба и все да са в трен-
да. Специални цветове за тоалети по 
поръчка са тюркоаз, корал, метличи-
на и циклама.

Невена показва и по-спортна линия. 
„Заради динамичния начин на живот 
често се налага да сменяме по някол-
ко пъти облеклото си за един ден. За-
това тези дрехи трябва да могат да се 
носят както с високи токчета, така и 
с равни подметки. Ниските обувки са 
задължителен елемент във всекидне-
вието, може да са маратонки или тип 
„балеринки“, обяснява тя. 

Това дава възможност и на абитуриентки-
те да свалят високите обувки и да танцуват 
в разгара на вечерта с удобни маратонки, без 
да има стилово разминаване между роклята 
и ниската обувка. Освен това след бала моде-
лът може да продължи да се носи при различ-
ни поводи, включително през деня.

Дрехите от две части пък дават 

възможност за различни
комбинации 
Дантелените блузи могат да се носят с дън-

ки, кожени поли и панталони, вълна и кашмир 
също стоят много добре с дантела. Пола или 
панталон от тази колекция пък изглежда пер-
фектно, съчетана с риза, а дори и с тишърт.

Сред моделите, които лансира Невена, има 
къси панталонки, подходящи за дискотека, 
както и дълги тесни панталони или чарлсто-
ни. Крачолите може да са до глезена или до 
земята. Полите са с А-образна кройка, леко 
или силно разкроени. Дължините са няколко 
– до средата на бедрото, до коляното, над и 
под него, както и до глезена. Блузите са къси 
малко над пъпа, до талията и до средата на 
ханша и могат да са без ръкави, с 3/4 ръкав 
или дълъг.

Освен дантелените тоалети Невена вкарва 
и една малко по-различна линия – по-спортни 
поли и суитшърти от висококачествени мате-
риали, което позволява да се носят и с високи 
елегантни обувки.

Рокля на дизайнерката Невена 
Николова представи България 
на модно изложение в САЩ

ЛЮБОПИТНО

В къщата музей на 
президента Удроу 
Уилсън бяха показани 
50 тоалета

Сн.: 24 часа

Сн.: Посолство на България в САЩ
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„В Америка няколко пъти сменях сферите 
си на работа – казва Орлин. – Беше единстве-
но от желание и интерес да се потопя в нещо 
ново.“ Преди 25 години адвокатът Орлин 
Йорданов заминава за САЩ. В Ню Йорк става 
финансов мениджър в най-големите банки – 
Goldman Sachs и Morgan Stаnley. Но вместо да 
продължи възхода си във финансовата сфе-
ра, той поема предизвикателството на техно-
логичните иновации в Amazon.

Заедно със съпругата си Полина, също с 
блестяща кариера, Орлин Йорданов е съосно-
вател на Children of Bulgaria – най-успешната 
благотворителна организация за подпомага-
не на деца в Родината. До момента са събра-
ли над един милион лева в помощ на децата 
в нужда. „По-българи от много българи в Бъл-
гария“, казват сънародниците им за тях.

Той е роден в София. От дете има една го-
ляма мечта – 

да помага на хората, да ги
защитава 
В V клас у него се загнездва рицарското же-

лание да стане адвокат на онеправданите. „Бях 
възпитан много патриотично от баба ми и дядо 
ми и от родителите ми, да се гордея с наша-
та история, с това, което България е направи-
ла през вековете“, споделя той пред BG VOICE. 

Учи в 133-о руско училище „А.С. Пушкин“, 
после в Технологично училище по електрон-
ни системи (ТУЕС). Завършва го с пълно от-
личие, златен медал и с правото да влезе без 
приемен изпит в „Компютърни системи“ в 
Техническия университет. Такива са очаква-
нията на семейството му, в което всички са 
инженери. Орлин обаче избира „Право“ в Со-
фийския университет – воден от рицарската 
си мечта от детството.

Една студентска бригада в САЩ в IV курс 
променя изцяло плановете му и той канди-
датства в Америка. Но в САЩ бакалавърът и 
магистратурата му от София – по българско 
право – не са приложими. Затова през 1997-
а той записва „Бизнес администрация“ в Уни-
верситета на Южна Флорида.  Със спестява-
нията си родителите му покриват таксата за 
първата година, но образованието в САЩ е 
скъпо – 20-30 хиляди долара годишно.

Той завършва първата година отново с от-
личие, отива директно при декана на бизнес 

училището и заявява: „Аз съм вашият най-до-
бър студент от 3,000 човека. („Толкова бяхме 
в бизнес колежа“, пояснява Орлин). Ако иска-
те да продължа да уча тук, трябва да ми по-
могнете със стипендия“. Деканът му урежда 
асистентско място, което му позволява да учи 
магистратурата си безплатно.

Той завършва „Бизнес администрация“ и за-
писва трета магистратура – по информатика. 
„Имах много тежки моменти в началото, исках 
да се прибера в България, но си казвах, че щом 
съм се захванал с нещо, трябва да го довърша, 
независимо от трудностите“, казва Орлин.

През 2001 г. започва работа в стартъпа 
Modelithics – високотехнологична компания. 
До 2003-а работи като стратегически анали-
затор за пазарите. После се премества в най-
голямата компания за онлайн пазаруване, с 
телевизионен канал – HSN, където е шеф на 

отдел за финансово планиране и анализи.
По това време финансовата индустрия в САЩ 

е в растеж и той се премества в Ню Йорк, където 
е и по-малкият му брат Атанас. Там отново 

променя сферата на дейност 
„Започваш отначало, но това съм аз – вина-

ги търся новото, предизвикателството“, спо-

деля Орлин.
Той постъпва в най-авторитетната банка 

Goldman Sachs, след 30 тежки интервюта. По-
пада в капиталовите пазари – с нулев опит, но 
с 3 магистратури, което според философия-
та на Goldman Sacks ще обогати културата и 
ще е от полза за компанията. Там работи като 
assistant vice president, или едно ниво под ви-

BG СЛЕДА

БОРЯНА АНТИМОВА
boryana@bgvoice.com

Орлин Йорданов: Да успееш 
в гигантите „Голдман Сакс“, 
„Морган Стенли“ и „Амазон“ 
в Ню Йорк

Сн.: Личен архив

Съосновател е на 
най-успешната 
организация за 
подпомагане на 
деца в България – 
Children of Bulgaria, 
събрала над 1 млн. 
лева помощи

В Amazon Studios

С брат си Атанас на Мачу Пикчу

Запознанството с Полина – 
любов от пръв поглед, 2010 г.Със съпругата ПолинаСъс семейството по празницитеЦърковният брак с Полина в България, 2010 г.
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цепрезидента. След голямата икономическа 
рецесия през 2008-а работят по 14-15 часа, 
от 8:30 до след полунощ.

През 2010-а на едно парти на „Клуб на бълга-
рите от Уолстрийт“ среща жената на живота си 
– Полина. „За пръв път бях отишъл на събиране 
на българи, после се оказа, че и на нея й е било 
първо. Съдба“, споделя Орлин. Няколко месеца 
по-късно тя създава „Клуб на българските про-
фесионалисти“ в Ню Йорк. Двамата много оби-
чат планините, разходките сред природата и за-
почват да организират такива събития.

Няколко месеца по-късно той й казва: „Аз 
искам семейство и деца и ти си моята поло-
винка, която съм търсил“. Сключват църковен 
брак в България. Раждат им се дъщеря Алек-
сандра (сега на 12) и син Борис Кирил (на 10). 
„С Полина сме големи патриоти и дълго изби-
рахме имената на децата си. И двамата гово-
рят български и казват, че са българи, макар 
да са родени в Манхатън“, споделя Орлин.

След раждането на сина им Полина неочак-
вано за него заявява, че с кариерата е дотам и 
ще се отдаде изцяло на децата и на създаде-
ната от тях двамата и други българи благот-
ворителна организация Children of Bulgaria.

Орлин е изненадан, защото тя има 20-го-
дишна бляскава кариера във финансовата 
сфера. Получава титлата Chartered Finansial 
Analyst (CFA, „дипломиран финансов анали-
затор“). В Чикаго е анализатор на компании, 
които се търгуват на борсата. Участва като 
анализатор по телевизиите CNN, CNBC. В Ню 
Йорк 10 години е директор продажби на фи-
нансови база данни за опции. „Казах й: „Как 
така край? Дала си интервюта за всичките 
световни финансови канали, имаш такова 
портфолио, защо?“ А тя: „За мен най-важно е 
да имам щастливи деца“, споделя Орлин.

След Goldman Sachs той се прехвърля в 
другия гигант – банка Morgan Stanley, където 
около 3 години е директор по глобални проек-
ти. После работи като директор във фирма за 
консултантски услуги във финансовата сфе-
ра – CAPCO – около 7 години. Там консулти-
ра най-големите банки в Ню Йорк от ранга на 

„Дойче банк САЩ“, „Уелс Фарго“.
По време на пандемията знае, че най-много 

се търсят продуктите и услугите на големите 
технологични фирми и постъпва в Amazon – 
четвъртата по големина компания в света. От-
ново сменя сферата.

„Amazon e невероятно
преживяване“, 
казва той. Работи като мениджър в техния 

отдел за реклами. „Аmazon са третите по го-
лемина в света като платформа за реклами, 
след Google и Meta/Facebook, с капитализа-
ция от 2 трилиона долара, или това е целият 
БВП на 20 Българии“, обяснява Орлин.

Днес е в Amazon Web Services (AWS) – най-
големия в света доставчик на облачни услуги, 
като мениджър на стратегически програми. А 

тези програми са невероятни – в сферата на 
сателитните услуги, автономните автомоби-

ли, в авиацията – например проекти за дос-
тавки по домовете на хората с безпилотни 
дронове. Това е третият му голям пик след 
Goldman Sachs и Morgan Stanley. Прословути-
ят български гений, който при Орлин Йорда-
нов се проявява в няколко направления...

Той не е забравил обаче и голямата си меч-
та от детството – да помага на хората. Минала-
та 2023-а са отбелязали 10 години от създа-
ването на Children of Bulgaria – най-голямата 
и най-популярна неправителствена организа-
ция в света за подпомагане на деца в Бълга-
рия (за която BG VOICE разказа на 5 април)

Даренията вече са
надхвърлили един милион
лева
Във фондацията Орлин Йорданов е изпъл-

нителен вицепрезидент и директор на опера-
циите. Използва богатия си опит във водещи 

компании, като организира всички дейности 
по ремонта и снабдяването със стоки и ус-
луги на детски заведения в България – учи-
лища, болници, приюти, центрове за деца с 
проблеми.

„Пари по сметка не превеждаме – казва Ор-
лин. – Плащаме на фирми за ремонт или дос-
тавка на стоки и услуги. После всички отчети 
до стотинка се публикуват на уеб страницата 
на организацията – https://childrenofbulgaria.
org/bg/. От уважение към спонсорите, кои-
то са обикновени българи, а не фирми“, каз-
ва той.

Всички операции минават през него. Горд 
е, че са единствената организация, която вла-
га парите два пъти в Родината: като дарение 
в помощ на децата в нужда и втори път – като 
възлагат само на български фирми ремонта и 
доставката на стоки и услуги. Така подпома-
гат българската икономика. „Днес по-голямата 
част от даренията са от България и обратно за 
България – абсурдно е, но хората ни вярват, за-
щото всичко при нас е прозрачно“, казва той.

Всички членове на организацията работят 
без заплащане – като доброволци. За тази ра-
бота Орлин отделя всеки ден по 1 час вечер, 
когато децата му заспят. За Amazon работи по 
50-60 часа седмично, а за „Децата на Бълга-
рия“ подарява около 300-400 часа или 50 ра-
ботни дни годишно – безплатен труд.

Мечтае да му остава време и за голямата 
му страст – да пътува по най-отдалечени и 
предизвикателни места, като Великденските 
острови, Южна Патагония, Елора и Кхаджура-
хо (Индия), Мачу Пикчу, Куско, Бутан, Тибет, 
Непал. Иска да качи Килиманджаро в Африка 
с децата си, да открива и преживява нови мес-
та и култури.

„Много пъти с Полина ни е било толкова 
трудно с „Децата на България“, че единият 
казва: „Да спрем“, а другият: „Не, не може, за-
щото сме деца на тази Родина и това е най-
хубавото нещо, което можем да направим за 
нашите любими хора там. България ни е в 
сърцето и душата“, споделя с вълнение бъл-
гаринът.

Всеки ден Орлин 
Йорданов отделя по 
един час в работа 
за организацията 
„Децата на България“

Солна стая – част от един от последните проекти на „Децата на 
България“ в Центъра за специална образователна подкрепа „Леда 
Милева“ в Долни Дъбник – за деца с умствена изостаналост, от 
аутистичния спектър и с физически увреждания

Основният екип на „Децата на България“, от ляво надясно: Мая 
Стефанов, Павел Пиперков, Ивелин Спасов (дарител), Полина 
Йорданова, Камен Стойков, Орлин Йорданов, Цветелина Кемалова

В Южна Патагония Тибет, „врата към Еверест“ В Бутан
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През 1960 г. американски военни анализа-
тори разработили план за спиране на върте-
нето на Земята, за да защитят САЩ при евен-
туална съветска ядрена атака.

Идеята на проекта „Ретро“ била проста: 
1,000 огромни ракети, които обикновено се 
използват за изстрелване на ядрени оръжия 
и космически кораби, ще генерират толкова 
голяма тяга, че въртенето на Земята ще спре 
за кратко.

Това би означавало, че съветските ядрени 
ракети ще прескочат американските ракетни-
те бази, към които са насочени.

В разработката на военните, която е засе-
кретена, се предлагало, ако американските 
системи за откриване на ракети засекат съ-
ветски ракети да прелитат над Северния по-
люс към военните бази в Дакота, Уайоминг, 
Монтана и Мисури, да се задействат ракетите 
„Атлас“. Така, според военните, въртенето на 
Земята щяло спре за момент и в този момент 
съветските ракети (които вече са на инерци-
алния си път) ще прелетят над целите си.

Планът бил разгледан и подписан от раз-
лични служители на Военновъздушните 
сили, преди да попадне на бюрото на разобли-
чителя на ДДокументите на Пентагона“ Дани-

ел Елсбърг, който почина през 2023 г.
Елсбърг, специалист по планиране на яд-

рена война, който също така е извършил пре-
глед на работата на Пентагона по време на Ку-
бинската криза, разкрива плановете в книгата 
си „Машината на Страшния съд“.

Първоначално той смята, че планът за спи-
ране на въртенето на Земята е шега, но след 
като вижда, че е подписан от множество слу-
жители, разбира, че не е така.

„Нашите сухопътни ответни сили щяха да 
бъдат спасени. За да извършат – вероятно, ко-
гато нещата се успокоят и земята отново въз-
станови движението си – ответна атака срещу 
градовете и военни цели в Съветския съюз“.

Но 

планът има няколко
недостатъка, 
осъзнава Елсбърг.
„Въртящият момент“ на скалите, въздуха и 

водата на земната повърхност би означавал, 
че всичко на планетата би продължило да се 
движи настрани с огромна скорост (на еква-
тора скоростта на въртене на Земята е малко 
над 1,000 км/ч.)

„Не е нужно да си геофизик, какъвто аз не 
бях, за да видиш някои недостатъци на тази 
схема. Във въздуха щеше да се издигне ог-
ромно количество предмети. Всичко, което 
не е било заковано, и повечето от това, което 
е било, щеше да бъде изхвърлено от вятъра, 
който щеше да лети със силата на суперура-
ган навсякъде едновременно“, пише Елсбърг.

Той обяснява още, че градовете по крайбре-
жието щели бъдат унищожени от огромни цу-
нами, а апокалипсисът, отприщен от проекта 
„Ретро“, по ирония на съдбата щял да бъде не 
по-малко лош, отколкото всичко, което термо-
ядрените оръжия могат да причинят на наша-
та планета.

„Служителите, които управляват изстрел-
ването на „Минитмън“, намиращи се на си-
гурно място в капсулите си дълбоко под зе-
мята, биха имали още по-малко причини, 
отколкото в предвидимите условия на ядре-
на война, да изстрелват ракетите си или да 
излизат над земята, тъй като на повърхност-
та на Съветския съюз, Съединените щати 
или където и да било другаде не би остана-
ло нищо за унищожаване. Всички построй-

ки щяха да се сринат, а отломките, заедно с 
всички хора, щяха да се присъединят към вя-
търа и водата в тяхното хоризонтално дви-
жение по повърхността на Земята в космо-
са“, добавя Елсбърг.

По-късно той разговаря с физик, който 
обяснява, че дори 1,000 ракети биха били 
твърде малко, за да спрат въртенето на Земя-
та – а ако по някакъв начин бъде успешно съ-
брана достатъчно тяга, това вероятно 

щяло да разкъса
повърхността на планетата
В разговор с LiveScience Джеймс Зимбел-

ман, старши почетен геолог в Националния 
музей на авиацията и космонавтиката „Смит-
сониън“ във Вашингтон, обяснява, че ако Зе-
мята спре да се върти, инерцията би откъсна-
ла всеки обект от повърхността й.

Скали, предмети и хора биха се изсипали 
на повърхността, втечнявайки земната кора 
и превръщайки я в океан от разтопени скали.

Елсбърг, който успял лично да види доку-
мента, който бил „само за очите на президен-
та“, установил, че жертвите от потенциален 
американски удар през 1961 г. се оценяват на 
над 500 милиона души, включително съпът-
стващите щети от радиоактивните отпадъци 
в Европа. По думите му, планът бил само част 
от машината за ядрена война, която той опре-
деля като „престъпно безумна“.

„Както скоро щях да разбера, оценките на 
Обединения щаб за последиците от изпъл-
нението на плановете им за първи удар при 
различни обстоятелства предвиждаха изби-
ването на повече от половин милиард души 
с нашите собствени оръжия в рамките на ня-
колко месеца, като повечето от тях щяха да 
умрат за ден-два. Как да опиша това, освен 
като лудост? Техните институции не само на-
сърчаваха тази лудост, но и я изискваха. И 
все още го правят“, пише Елсбърг.

ЛЮБОПИТНО

Планът „Ретро“ е бил разработен през 60-те

Американски военни 
планирали да спрат въртенето 
на Земята при евентуална 
съветска ядрена атака

ВАЛЕРИЯ ДИНКОВА
valeria@bgvoice.com

Сн.: Wikipedia/ U.S. Air Force

Сн.: Wikipedia

Сн.: Wikipedia/Public Domain

Ракета „Атлас“

Даниел Елсбърг през 2020 г.

Изстрелване на ракета „Атлас“ през 1958 г.
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Най-странните устройства за края 
на света от 50-те и 60-те години

Сн.: Wikipedia/Federal Government of the United States, Public Domain

Сн.: Wikipedia/Frank Garzelnick

Реактивен самолет с ядрен двигател 
Често неточно описван като притежаващ открит ядрен реактор, който облъчва 
районите, над които прелита, SLAM (Supersonic Low Altitude Missile – свръхзвукова 
ракета на малка височина) е безпилотен самолет с обсег над 160,000 км, задвижван 
от ядрен двигател, предназначен да доставя термоядрени бойни глави на съветска 
територия. Замислен през 1955 г., той е заменен от технологията на МБР.

Ядрени ракети „въздух-въздух“
Неуправляемата ракета Genie е имала ядрена бойна глава и е била предназначена за използване 
срещу вражески бомбардировъчни формации. При демонстрация, целяща да покаже, че 
ракетата (която е с малко вредни емисии, тъй като се взривява във въздуха) може да се използва 
над американски градове, е взривена ракета Genie, под която стоят петима офицери от ВВС.

Ядрени наземни мини
Тествани от САЩ в операция Buster-Jangle, атомните боеприпаси за разрушаване (известни като 
„ядрени мини“) са предназначени да бъдат заравяни от войници и взривявани по-късно, за да 
възпрепятстват вражеските сили: те са били разположени в Европа по време на Студената война.
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Лимонът е един от онези плодове, които не 
само освежават вкусовите рецептори, но и по-
магат за подобряване на цялостното здраве 
на организма. Особено интересен е ефектът 
му върху процеса на отслабване, особено ако 
се консумира преди сън.

Защо лимонът през нощта е
полезен за отслабване? 
Ускоряване на метаболизма и изгаряне на 

калории: Един от ключовите механизми, чрез 
които лимонът ви помага да отслабнете, е 
като ускорява метаболизма ви. Лимоновият 

сок, консумиран преди лягане, стимулира ме-
таболитните процеси в тялото, което води до 
по-ефективно изгаряне на калории, дори и в 
покой. 

Какво ще се случи, ако всеки
ден изяждате по едно парче
лимон? 
Оттичане на течности и понижени нива на 

захар: Лимонът също така насърчава дренажа 
на излишната течност от тялото, помага в бор-
бата с подуването и дава усещане за лекота. 
Освен това, може да понижи нивата на кръвна-

та захар, което помага за контролиране на гла-
да и намалява желанието за преяждане. 

Активиране на процесите на изгаряне на 
мазнини: Лимонът съдържа вещества като 
лимонена киселина, аскорбинова киселина 
(витамин С) и пектин, които подпомагат из-
гарянето на мазнините в тялото. Тези компо-
ненти не само помагат да отслабнете, но и по-
добряват цялостното състояние на кожата и 
косата. 

Как да използвате лимон
правилно? 
Важно е да консумирате лимон правилно, 

за да извлечете максимални ползи за здраве-
то и загубата на тегло. Например, по-добре е 
да разреждате лимонов сок с вода, за да из-
бегнете увреждане на зъбния емайл и преко-
мерна киселинност в стомаха. Добавянето на 
мед към вода с лимон също може да подобри 
метаболитните процеси в организма. 

Рецепти с лимон за
отслабване 
За да подобрите ефекта на лимона през но-

щта за отслабване, можете да използвате раз-
лични рецепти: 

1. Лимоново-чеснова напитка: нарежете 
глава чесън и лимон, добавете вода и изпийте 
преди лягане.

2. Напитка от лимон и джинджифил: ком-
бинацията от джинджифил, краставица, мен-
та и лимон във вода спомага за ускоряване на 
метаболитните процеси.

3. Лимоново-медена напитка с канела: До-
бавете вряща вода към канелата, меда и ли-
мона, за да подобрите метаболизма.

Предупреждения и
препоръки 
Необходимо е да запомните възможните 

противопоказания. Хората с язва на стомаха, 
гастрит или алергии към цитрусови плодове 
трябва да внимават с консумацията на лимон. 
Препоръчително е също да използвате слам-
ка за пиене на вода с лимон, за да избегнете 
увреждане на зъбния емайл. 

ВАШЕТО ЗДРАВЕ

Защо е полезно да го 
ядете през нощта?

Лимон срещу 
излишни 
килограми

Сн.: Pixabay

https://www.facebook.com/milanabash78


15-21 май 2024 г. 29

Банските са лесен начин да експерименти-
рате със стила си. Ако сте на път да започне-
те да търсите любимия си комплект за плажа, 
не търсете повече. Ето най-популярните лет-
ни тенденции сред банските, които ще ви по-
могнат да намалите времето в магазините и 
да елиминирате лутането.

Според модните експерти, тазгодишните 
тенденции следват основните теми на модата 
в момента – нежнорозови кокетни стилове и 
всичко, вдъхновено от каубойската тематика. 
Независимо от тенденциите, стилистите все 
пак са съгласни, че изборът на кройки, които 
ви карат да се чувствате добре и да пасват на 
тялото ви, са основните, към които трябва да 
се насочите.

1. Кокетка
Женствените нюанси и детайли ще бъдат 

изключително популярни тази година. По-
мислете за кокетни панделки, бебешкоро-
зово и много други подобни. Въпреки че ма-
нията по панделките леко се изпари след 
празничния сезон, безспорно този детайл до-
бавя по-момичешки привкус към всеки тоа-
лет, включително плажния. Докато кокетният 
вид може да изглежда нереалистичен за еже-
дневния ви гардероб, в банските костюми той 
безспорно намира място и е много подходящ.

2. Тих лукс
София Ричи Грейдж току-що пусна колабо-

рацията си с марката за бански костюми Solid 
& Striped, в която демонстрира, че повлияни-
ят от тихия лукс външен вид няма скоро да 
отшуми. Популярната естетика играе огромна 
роля в тенденциите при банските това лято. 
Обикновените черни дизайни с типични крой-
ки или цял бански с шикозни детайли са ве-
чни и си заслужават инвестицията.

3. Спортен
Ако спортните визии за плуване не са вклю-

чени в тазгодишните ви списъци за лятото, 
променете това. Въпреки че изглежда така, 
сякаш се подготвяте за състезание, днешни-
те спортни бански са точно обратното. Те съ-

четават в себе си 
две неща – кра-
сота и прак-
тичност, като 
особено мно-
го наблягат 
на второто. 
Независимо 
дали влиза-
те в море-
то за някол-
ко дължини, 
или просто за 
да се топнете и 
да се спасите от 
жегата, спортните 
бански са чудесни и 
за двете.

4. Бохо стил
Следващата ера, която се предвижда да се 

завърне в модата, са 70-те години. Няма съм-
нение, че плетените визии, блузите с волани и 
дънките с широки крачоли вече са в гардероба 
ни, което ни навява мисълта, че бохо визиите 
ще продължат да властват и през лятото. По-
конкретно ще видите влиянието на 70-те годи-
ни в горнищата стил бриджитка и долнища с 
много висока талия, издължаващи краката.

5. Ярки цветове
Още от миналата година металик цвето-

вете живеят на върха на йерархията в мода-
та, така че има смисъл да бъдат популярни и 
сред банските. От изцяло металик костюми до 
бански в приглушени тонове, посипани с бля-
сък, ярките цветове са забавен начин да на-
правите изявление на плажа.

6. Каубойска ера
Това може да не е Тексас, но банските в ка-

убойски стил ще бъдат на мода и тук. В съ-
четание с влиянието на Бионсе, уестърн об-
леклото е на път да стане още по-популярно. 
Очаквайте да видите всичко от каре и деним 
до крайбрежна каубойка с малко по-женствен 
привкус.

МОДА

Най-популярните 
тенденции за 
бански това лято

http://www.newchancetransport.com/contact.php
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№19938
ПРЕДЛАГАМ РАБОТА,  
Цена US$ 0.00, Зипкод , Жена за почистване на къщи в екип.Телефон 
за връзка 224-444-0552 2244440552  №19905
ШОФЬОРИ, OWNER OP,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, Транспортна компания набира шофьо-
ри Class A на дълги дистанции. Заплащането е за заработена седми-
ца или на миля - до $ 1900.00 на седмица за започване , в зависимост 
от опита..Търсим собственици на камиони. За повече подробнос-
ти - тел 847-571-0945. Mоля, oставете съобщение, ако не отговорим. 
2248480266 №19916
CAR HAULING,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60101, Car hauling company is looking for 
experienced drivers. We o� er dedicated lanes and 30% from the gross. 
Training available for the right candidates with no experience in car 
hauling. 773-470-7088 Plamen 7734707088 №19921
МЕБЕЛИСТ,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, Фирма за производсво на мебели наема 
хора за работа в цех в Mount Prospect. Заплащане според уменията и 
опита. 2247253898  №19901

COAST TO COAST
NO DEDUCTIONS,
Цена US$ 2.00, Зипкод 60103, Owner-operator needed to run dry 
van trailer ( pickup and delivery ) in the MidWest and/or South and/or 
SouthEast. No deductions for insurance,trailer,ELD, Prepass & parking. 
Call 1 -844-349-4349. Ask for Niko. 18443494349 №19892

РАБОТА
Търся

ЧИКАГО
ДИСПЕЧЕР С ОПИТ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, от България/софия диспечер с опит 53 
V/R/F/HZ 0877981874/ VIBER/CALL 877981874 №20273
CHIAGO+ SUBURBS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Жена търси работа като caregiver от 5 до 
7 дни livein на седмица. Без кола,20г. опит. Може помощник кухня, по-
чистване на къщи. Тел: 848 459 0982 8484590982 №20184
REMOTE DISPATCHER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60001, REMOTE DISPATCHER 10 YEAR EXP REEFER 
HAZMAT DRY VAN FLAT BED STEP DECK CAR HAULER TMS SAFETY 
INVOICE IFTA SET UP 10 YEAR EXP DISPATCHER 18 YEARS IN TRUCKING 
7278355206 №20008
ТЪРСЯ СТЕДИ , 
Цена US$ 0.00, Зипкод , Търся работа като шофьор на стеди курс. 
Може и team с някой. Силвия 224 410 6196 2244106196 №19963
ДИСПЕЧЕ РСКИ УСЛУГИ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60047, Диспечер с 18 гд опит работещ от вкъщи 
DRY VAN REEFER FLATBED STEPDECK CAR HAULER HAZ MAT LTL 727-835-
5206 7278355206 №19886

Chicago + suburbs

ОСВЕЖАВАЩИ РЕМОНТИ,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60101, Предлагам освежителни ремонти, боя-
дисване и електро услуги. 6305428173 №20365

ОСВЕЖИТЕЛНИ РЕМОНТИ,
ЦЦена US$ 1.00, Зипкод 60101, Предлагам освежителни ремонти, боя, 
инсталиране на ламинат, електро услуги. 6305428173 №20366

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts man на пълен работен ден( от понеделник до пе-
тък)намира се в Arlington Heights. За контакти телефон : 7739169353 
7739169353 №20367

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts man на пълен работен ден( от понеделник до пе-
тък)намира се в Arlington Heights. За контакти телефон : 7739169353 
7739169353 №20368

РАБОТА ПРЕДЛАГА,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петък) 
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 7739169353 
№20371

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Сервиз за камиони трси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) На-
мира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 изберете цветен 
фон THERE ARE 7739169353 №20372

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони трси да назначи Front 
Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) Намира 
се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 №20373

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони трси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) На-
мира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 изберете цветен 
фон THERE ARE 2243919193 №20374

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден от понеделник до петък. 
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 
№20375

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден от понеделник до петък. 
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 
№20376

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден от понеделник до петък. 
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 
№20377

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 6003, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден(понеделник -петък).
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 
№20378

Работа 
Предлагам

24/7 SUPPORT. 65 CENT PER MILE,ALL MILES,DETENTIONS,EXTRA 
STOPS,SAFETY BONUSES,LEASE TRUCK AND TRAILER POSSIBILITIES.CALL 
OR TEXT JIMMY(DIMITAR) 630-332-0008 6303320008 №20218
MDW/SOUTH CDL DRIVER, 
Цена US$ 65.00, Зипкод 60018, CHOOSE YOUR ROUTES,FRIENDLY 
DISPATCH AND 24/7 SUPPORT. 2020 CASCADIA TRUCK FULLY 
EQUIPPED.65 CENTS PER MILE,ALL MILES,DETENTIONS,SAFETY BONUSES 
ETC.POSSIBILITY FOR LEASE TO OWN TRUCK AND TRAILER.HOME EVERY 
WEEKEND.CALL OR TEXT JIMMY ( DIMITAR ) 630-332-0008 6303320008 
№20219
TEAM DRIVER 0,80 
Цена US$ 10,000.00, Зипкод 60008, Търси се Тим шофьори от Яну-
ари за стеади курс от IL -Las Vegas do PA -IL за повече информация 
8472542504 8472542504 №20176
OWNERS OPERATORS , 
Цена US$ 27.00, Зипкод 60120, Всеки ден вкъщи, Старт @ $27 - 11до21 
часа на ден, 22\" самосвал, Бартлет 3127312599 №19980
CAR HAULER DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 78620, looking for drivers and owner operators 
for car haulers with or without experience, 10-15K per month for drivers 
and 15-25K for owners!!! 224-778-7767 Alex or Zoki 2246160142 №20035
CDL CLASS A DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Trucking company is looking for Class A 
CDL Drivers - 2+ years experience needed with possible weekly home 
restart. Please call if interested, thanks! 8479798931 №20037
DISPATCHERS NEEDED,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60118, Dispatchers with experience needed for in 
o�  ce position in East Dundee IL M-f 8-5 8472208098 №19965
КОНТРАКТОРИ,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набираме контрактори със CDL за съв-
местна работа. За информация звънете на 2246592356. 2246592356 
№19936
CDL CLASS A,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси да назна-
чи шофьори без значение от опита. Предлагаме обучение за шофьо-
ри, които нямат опит. Автоматик камиони с APU. Заплащане според 
опита-$0.60-$0.65 cpm. 7736036413 7736036413  №19939
TRUCK DRIVER CDL ,  
Цена US$ 30.00, Зипкод 60007, Семейна компания с 15 години в бизне-
са търси шофьор. Нужен е минимум 2 години опит. Предлагаме 30% 
от оборота. Ние плащаме работната застраховка за шофьорът. За по-
вече информация на тел 847-749-9161 8477499161  №19944
КОНТРАКТОРИ,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набираме контрактори със CDL за съв-
местна работа. За информация звъннете на 224-659-2356. 2246592356  
№19934
CDL CLASS A,  
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси да назна-
чи шофьори с минимум 2 години опит. Автоматик камиони с APU. 
Заплащане според опита: $0.60-0.65cpm. 773-603-6413 7736036413  

BG VOICE СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) 
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 
№20379
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) 
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 
№20380
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) 
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 
№20381
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) 
Намира се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 
№20382
OWNER OPERATORS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60048, Малка компания предлага съвместна 
работа с Owner Operators! Midwest; 24/7 Dispatch; Fuel Discounts up 
to 70 c/gal.; Предимно леки товари; Постоянни курсове;Direct Deposit 
всеки петък! -Tel. (847) 483-8787 8476659273 №20355
CDL DRIVERS NEED IT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набирам CDL шофьори със Хазмат и 
Танкер енд. са задължителни. Работата е за ОТР. Оборудването е 2021 
Freightliner Cascadia с APU и 53ft Dry van. Предлагаме : - добро отно-
шение и професионален диспеч. - Директен депозит всеки петък - 
Заплащане на миля или твърдо на ден -Карти за гориво Изискваня: 
- Clean record and background check. - Hazmat + tanker end. -2 години 
опит 7738632448 №20357
CDL DRIVERS NEED IT, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набирам CDL шофьори със Хазмат и 
Танкер енд. са задължителни. Работата е за ОТР. Оборудването е 2021 
Freightliner Cascadia с APU и 53ft Dry van. Предлагаме : - добро отно-
шение и професионален диспеч. - Директен депозит всеки петък - 
Заплащане на миля или твърдо на ден -Карти за гориво Изискваня: 
- Clean record and background check. - Hazmat + tanker end. -2 години 
опит 7738632448 №20358
OWNER OPERATORS,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60056, Търсим owner operators за съвмества ра-
бота с амазон. Hook and drop- power omly. Semi and box truck. Предла-
гаме 24/7 диспеч, fuel cards, weekly direct deposit и коректно отноше-
ние. 224-795-5588 или mr13inc@gmail.com 22479 №20348
CDL A LOCAL DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60120, локален самосвал % до $80к Бартлет 
3127312599 №20333
CDL A LOCAL DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60120, Локален самосвал, % до $75к, Бартлет 
3127312599 №20334
БОЯДЖИЙ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търся бояджий с опит и без опит. Тел: 
773 865 0406 7738650406 №20335
БОЯДЖИЙ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търся бояджий с опит и без опит. Тел: 
773 865 0406 7738650406 №20336
БОЯДЖИЙ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търся бояджий с опит и без опит. Тел: 
773 865 0406 7738650406 №20337
OTR DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, Предлагам работа за шофьори CDL клас 
А с минимум две години опит. За повече информация, моля, обадете 
се на 224-717-9656 2247179656 №20327
CDL CLASS A DRIVER , 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Atom Transportation Corp Търся шофиор 
със CDL Class A Hazmat и Tanker endorsements. Заплаштането е между 
.65 и .70 цента на мила, минимом 2 години опит. 2023 Volvo vnl760 и 
2023 Wabash dry van. За повече информациа моля обадете се на теле-
фон 773-988-0240 Сашо. 7739880240 №20330
Л&Е НАБИРА ШОФЬОРИ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60656, Л&Е Тракинг набира шофьори СДЛ клас 
. 30% от оборота или $ 300-350 на Ден в зависимост от опита . Моля 
обадете се на 3124796402 Любо 3124796402 №20324
ТЪРСИМ ДИСПЕЧЕРИ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60118, Тръкинг компания търси да назначи ди-
спечери с опит за работа в офис, дистанционна работа не се предла-
га. Работно време е то Понеделник до Петък то 7-4pm или от 8-5pm. 
Офисът се намира в East Dundee IL. 8472208098 №20298
OWNERS & CDL DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60048, Търсим Owners и регионални CDL A шо-
фьори! Добро заплащане! Възможност за прибиране в къщи през ден 
и всеки уикенд! Предимно Midwest; 24/7 Dispatch; Чек всеки петък! 
За повече информация 847-665-9273 или (847) 483-8787! 8476659273 
№20308
OWNERS AND DRIVERS, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60106, Набираме OWNER OPERАTORS и 
DRIVERS. Fuel карти с големи отстъпки-спестявате $500-$800 от от-
стъпки на месец, 10% диспеч.$250 cargo insurance. DRIVERS-$0.65 на 
миля. Заплащане всяка седмица, Delivery в понеделник, плащане в 
петък.Тел 773-538-3818 7735383818 №20286
DRIVER CDL, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Търся шофьор за регионално/ло-
кално каране на Volvo. Заплащане може на миля или процент от 
букиннга,както се разберем. За повече информация на тел.847-749-
9161 8477499161 №20287
ШОФЬОР , 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60156, Малка компания търси шофьор. Караме 
леки товари midwest и south. Без East Coast. 2700-3300 мили на седми-
ца. Заплата по договаряне. 2245221007 №20270
OWNER OPERATORS, 
Цена US$ 1.00, Зипкод 60056, Малка транспортна компания набира 
owner operator. Работим box truck and semi. Амазон hook and drop. 
Налични са иа други бордове. Предлагаме permits, fuel cards, weekly 
direct deposit, 24/7 friendly dispatch. За повече информация 224-795-
5588; mr13inc@gmail.com 2247955588 №20253
TRAILERS FOR RENT, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Available 53` DryVan and 53` Reefer 
Trailers for rent. Month to month � at rate and no mileage charge. Call at 
508-280-2188 5082802188 №20254
ШОФЬОР - DRY VAN , 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60047, Свободни две места за SOLO DRY VAN 
шофьор класс \"А\" Максимум мили, автоматик камион. Плащаме 
$0.65/ миля. (пълни/празни) 615-473-3887 Алекс 6154733887 №20252
DRIVERS MDW/SOUTH, 
Цена US$ 60.00, Зипкод 60018, HIRING CDL CLASS A DRIVER FOR 
A 2020 CASCADIA TRUCK FULLY EQUIPPED.WE TREAT OUR DRIVERS 
AS PARTNERS,CHOOSE YOU ROUTES.EASY GOING DISPATCH AND 

ВАШАТА БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА ТУК
Как да публикувам малка обява?

ВАРИАНТ 1: От вашия компютър или мобилно устройство. Отидете на сайта BGVOICE.com в глав-
ното меню на началната страница, натиснете ОБЯВИ (ако отваряте сайта през мобилно устройство, на-
тиснете горе в десния ъгъл иконката, наподобяваща хамбургер, и след това изберете МАЛКИ ОБЯВИ 
от менюто, което ще видите). Попълнете формата за публикуване и изберете дата и брой издания за 
публикуване. Натиснете бутона ИЗПРАТИ, след като сте попълнили формата. Ако искате обявата ви да 
се откроява от останалите, на цветен фон, със снимка или с по-дълъг текст, имате възможност да за-
платите онлайн. 

ВАРИАНТ 2: През телефона си. Чрез безплатното мобилно приложение BG LINKED (което трябва да 
свалите от Google Play или App Store). След като свалите приложението, е необходимо да си създадете 
акаунт, за да може да публикувате обяви. Кликнете върху знака „плюс“ (+) и попълнете полетата за мал-
ката обява. Предимствата са, че обява, публикувана през BG LINKED, е видима веднага в секция „Малки 
обяви“ и потребители, които са заинтересовани от обявата ви, могат лесно да ви изпратят имейл или да 
се обадят. Всички обяви, публикувани през BG LINKED, са безплатни. 

Обява, публикувана чрез мобилното приложение BG LINKED, ще бъде публи-
кувана и в хартиеното, и в дигиталното издание на вестник BG VOICE за периода, 
който сте избрали. Както и обратно – обява, публикувана през сайта BGVOICE.
com, ще бъде публикувана в категория МАЛКИ ОБЯВИ на мобилното приложе-
ние BG LINKED.

Чрез BG LINKED можете да слушате радио BG VOICE, да намерите български 
бизнес близо до вас, да видите график на българските събития, да публикувате малка обява, да 

научите най-важните неща от деня.  

ДИСПЕЧЕР
AGI TRUCKING INC IN SCHAUMBURG 
IL ТЪРСИ ДИСПЕЧАРИ ЗА РАБОТА В 
ОФИСИ. ЗА ПОВЕЧЕ ИНФОРМАЦИЯ 
- ТЕЛ.727-488-8269 - ИВАН ИЛИ 720-
579-6116 - ГЕОРГИ

SUPERVISOR for Tire Shop,
Цена US$ , Зипкод 60007, Tire shop 
located in Wood Dale is looking to hire 
a supervisor. Qualifi cations: Strong 
communication and interpersonal skills. 
Basic computer skills. Good problem 
solving skills. Attention to detail. 
Teamwork skills. Job Type: Full-time 
Pay: From $22.00 per hour Education: 
High school or equivalent (Preferred) 
Language: English (Required) 
License/Certifi cation: Driver's License 
(Preferred) Work Location: In person 
Please call to schedule an interview: 
Phone #630-350-8622 6303508622 
№20347

Сервиз за камиони търси да назначи 
Front Desk и Parts men на пълен ра-
ботен ден  от понеделник до петък. 
Намира се в Arlington Heights. За Кон-
такти: 7739169353

CDL DRIVERS,
AGI TRUCKING INC НАБИРА ШОФЬОРИ 
С CDL CLASS A FOR LONG DISTANCE, 
HOOK AND DROP ТОВАРИ.ЗАПЛАЩА-
НЕ НА ПЪЛНИ И ПРАЗНИ МИЛИ $0,65.
ПРЕДЛАГАМЕ ЧИСТО НОВИ КАМИ-
ОНИ VOLVO 2024. ЗА ПОВЕЧЕ ИНФОР-
МАЦИЯ, OFFICE Schaumburg IL ТЕЛ.-
727-488-8269 ИВАН

СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ
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IT, 
Цена US$$ , Зипкод 60656, IT специалист с 15 г стаж търси работа. 
7089698964 №19682
DISPATCHER REMOTE, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, от България Но не от офис диспечер с 
опит много добро отношение 0877981874/ viber/text /call №19651

COAST TO COAST
ДИСПЕТЧЕР,
Цена US$ 0.00, Зипкод 6007, Диспетчер с опит 18 гд DRY VAN 
REEFER FLATBED STEPDECK CAR HAULER HAZ MAT LTL 727-835-5206 
7278355206 №19887

ФЛОРИДА
DISPATCH REMOTE,
Цена US$ 0.00, Зипкод 33480, 0877981874/VIBER/ ТЕКСТ 53V/R/F/HZ 
ДИСПЕЧЕР С ОПИТ ОТ БЪЛГАРИЯ 877981874 №20274
ДИСПЕЧЕР С ОПИТ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 33480, ТЪРСИШ ДИСПЕЧЕР? НО ДАЛИ МОЖЕ 
ДА ТИ ПОМОГНЕ В ТОЗИ МАРКЕТ И ТРУДНИ ВРЕМЕНА! ОТГОВОРЕН 
И ЗНАЕЩ ЧОВЕК, ЗА ДОБРА РАБОТА. ВИБЕР 0877981874 877981874 
№20209

ПРОДАВАМ 

АТЛАНТА
VOLVO TRUCK 780,
Цена US$ 11.00, Зипкод 30518, 2003 Volvo 780.Volvo engine. Auto shift 
with clutch. Call for details. 4042007040 №20140

ЧИКАГО
2020 UTILITY TRAILER, 
Цена US$ 50.00, Зипкод 60133, 2020 Utility Trailer, 53 x 102, Carrier 
Refrigerated Unit X4 7300, 12K Hours, Air Ride, Swing Doors. 2245220204 
№20305
ПРОДАВА АВТОМОБИЛ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60090, Scion tc2008 Колата е в перфектно със-
тояние, никакви проблеми с двигател и трансмисия. 17736901956 
№20249
ПРОДАВА КОЛА, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60090, Scion TC2008 Колата е на 133000 мили, в 
идеално състояние, без никакви проблеми по двигател и трансмисия. 
Всичко по колата работи. 7736901956 №20250
TRAILERS FOR RENT, 
Цена US$ 800.00, Зипкод 60118, Здравейте!Давам GREAT DANE 
TRAILERS DRY VAN 2021 FOR RENT без Charges for tires and 
brakes!Ремаркетата са с нови гуми и спирачки, имат VENTS и постав-
ка с резервна гума!Договор за 3 или 6 месеца, по желание на клиента 
може и за година.Едномесечен депозит и нищо повече. 850 460 4949 
8504604949 №19927

ФЛОРИДА
2014 UTILITY TRAILER,
Цена US$ 18,500.00, Зипкод 33702, 2014 UTILITY TRAILER DRY VAN 
SWING DOORS. 53' x 102' VIRGIN TIRES ALL AROUND "GOODYEAR" 
ALMOST BRAND NEW. TITLE IN HAND 7273313230 №19991

ИМОТИ 
Давам под наем

ЧИКАГО
СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Давам стая пад наем в Des Plaines IL за 
непушач 7739344547 №20361
СТАЯ ПАД НАЕМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Давам стая пад наем в Des Plaines IL за 
непушач 7739344547 №20362

ПАРКИНГ ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60176, Свободни паркоместа за камиони 
,които не се движат ,RV на видео охраняем паркинг с асфалт в Burr 
Ridge.3122596960 3122596960 №20340
ONE BEDROOM FOR RENT,
Цена US$ 1,150.00, Зипкод 60074, available 1 bedroom apartment for 
rent in Palatine, Please call or text if interested cell 224-848-0737. Thank 
you 2248480737 №20300
УЮТНА СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 450.00, Зипкод 60018, Давам под наем обзаведена стая 
с включени всички консумативи за $450/месец. Уютен, чист апар-
тамент на супер локация в близост до м-н Малинчо в Des Plains. 
3475894266 №20294
2 BEDROOM TOWNHOUSE ,
Цена US$ 2,400.00, Зипкод 60169, For rent available starting December 
1st 2 Bedroom townhouse in Niles, IL by Golf and dee rd. Fully 
remodeled with attached garage. Beautiful lake view from the terrace. 
Excellent location. Call or text me for more information at 224 432 0240. 
2244320240 №20223

ИМОТИ 
Продавам

ФЛОРИДА
АГЕНТ НА ИМОТИ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 32092, Ново строителство,покупко-продажба 
на имоти в най-старият град на САЩ: St Augustine. St John\'s County е 
една от най-бързо разрастващите се общини,ако планувате премест-
ване или инвестиция в района обадете се за безплатна консултация. 
773-818-2600 Мира 7738182600 №19910

УСЛУГИ 
Предлагам

ЧИКАГО
ОСВЕЖИТЕЛНИ РЕМОНТИ,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60101, Предлагам бояджийски услуги, инстали-
ране на ламинат, електро услуги 6305428173 №20369
ПСИХОТЕРАПИЯ,
Цена US$ 0.00, Зипкод , Предлагаме психотерапевтична подкрепа на 
Българи живеещи в чужбина. За повече информация посетете сайта 
ни: ptpool.net +359 889 291 674 889291674 №20370
REALTOR ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Персонализирано обслужване за всички, 
които тырсят мечтания дом или перфектната наемна обстановка. Нека 
заедно направим вашият жилищен сън реалност. 2243346082 №20275
MAGICIAN,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, magic for children birthday parties Ivan 
708 415 0590 7084150590 №20268
GLEDAM DECA,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, Gledam deca v doma si v Ho� man estate, 
Predlagam domashno prigotvena hrana igri zabavleniq I razhodki 
Telephone 224 659 1156 2246591156 №20251
ЗДРАВЕ В ТУРЦИЯ,
Цена US$ 0.00, Зипкод , E&M HEALTH предлага здравни услуги с 20-го-
дишен опит в Турция. Предлагаме стоматологични услуги, трансплан-
тация на коса, всички видове операции, пластични операции, лече-
ние на рак и Check-Up услуги. Безплатен транспорт. 905457170107 
№20186

COAST TO COAST
COMERCIAL INSURANCE ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60173, Предлагаме всякакъв вид бизнес за-
страховки за всякакъв вид бизнес, като:транспорт, сервизи, лекар-
ски кабинети и т.н. www.maxguardinsurance.com 8477487800 №20351

BG VOICE СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

ВАШАТА ВИЗИТКА ТУК
vizitki@bgvoice.com/tel. 7084156985

$35 на брой
за 1, 2, 3 месеца

$25 на борй
след първите 3 месеца

МАЛКИ ОБЯВИ
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Научната общност е изправена пред огро-
мна мистерия. Дълбоко в мантията на Земята, 
на около 2,900 километра под повърхността, 
две гигантски маси лежат под Западна Афри-
ка и Тихия океан. Това са слоеве скала, които 
се държат изненадващо. Когато има земетре-
сение, сеизмичните вълни се забавят, докато 
преминават през тези мистериозни материали, 
което предполага, че техният състав е по-плъ-
тен от останалата част от мантията на Земята. 

Наскоро международен екип от изследова-
тели публикува очарователна хипотеза: тези 
маси, които заемат хиляди километри, са ос-
танки от друга планета, „вградена“ в Земята 
след сблъсък преди 4.5 милиарда години. 
Според учените това била планетата Тея. Тя 
е била близнак на планетата Марс. След фор-
мирането на Слънчевата система променя 
курса си и се сблъсква със Земята. Колизия-
та е чудовищна и вследствие на нея се появя-
ва Луната. Но големи парчета от Тея остават 
в Земята и навлизат в недрата й. Заради тях 
сега се случват повечето земетресения, гласи 
новото проучване на базираните в Калифор-
ния учени.

Тези парчета се движат неспокойно из не-
драта на нашата планета и я люлеят, спомогна-
ли са за създаването на тектоничните плочи, 
които циркулират из земната кора и при удар 
една с друга произвеждат земетресенията.

Китайският геолог Циен Юен призна, че 
това е „луда идея“, когато я представи преди 
няколко години на виртуална конференция. 
Сега екипът му е разработил идеята и я е пуб-
ликувал в Nature, водещо международно на-
учно списание. 

„С новите доказателства бих казал, че е 
много вероятно“, каза Юен пред испанското 
издание EL PAÍS. 

Авторите напомнят, че преди петдесет го-

дини теорията, че Луната се е образувала от 
продуктите на сблъсъка на Земята с друго 
младо небесно тяло с размерите на Марс, при-
доби популярност.

Компютърни симулации на Циен Юен и 
колегите му предполагат, че част от разто-
пената мантия на Tea е проникнала в ориги-
налната мантия на Земята и се е втвърдила, 
впоследствие потъвайки и образувайки об-
ширните аномални сеизмични зони, които 
сега интригуват учените. 

Авторите отбелязват, че 8% от мантията на 
Земята се състои от железни оксиди, в срав-
нение с очакваните 10% на Луната. Изследо-
вателският екип изчислява, че мантията на 
Тея също е била по-богата на желязо, което 
би обяснило защо е потънала дълбоко в гра-
ницата със земното ядро. 

Геофизикът Едуард Гарнеро от Държавния 
университет на Аризона беше един от уче-
ните, които откликнаха на „налудничавата 
идея“ с голям интерес преди две години. 

„Мисля, че е напълно жизнеспособна тео-
рия, докато някой не ми докаже, че не е“, каза 
той пред Science тогава. 

Сега самият Гарнеро е съавтор с Юен от Ка-
лифорнийския технологичен институт на това 
ново проучване. Изследователите изчисляват, 
че значително количество от мантията на Тея 
— еквивалентно на 2% от масата на Земята — е 

вградено в мантията
на Земята 
Професор Хунпин Ден от Шанхайската астро-

номическа обсерватория в Китай, съавтор на 
изследването, каза в изявление, че „нашите от-
крития оспорват традиционната идея, че голя-
мото въздействие е причинило хомогенизира-
нето на ранната Земя... Основното въздействие, 
което е формирало Луната, изглежда, е източ-

никът на хетерогенността на ранната мантия и 
бележи началната точка на геоложката еволю-
ция на Земята в продължение на 4.5 милиарда 
години. Авторите твърдят, че тези енигматич-
ни аномални сеизмични зони в мантията на Зе-
мята са просто „естествено следствие“ от сблъ-
съка, довел до появата на Луната, но те също 
така споменават други хипотези, които смятат 
за по-малко вероятни, като втвърдяването на 
магмата или натрупване на потънала океанска 
кора в зони на субдукция. 

Преди няколко години сеизмологът Джени 
Дженкинс от университета „Дърам“ (Обеди-
неното кралство) обясни в списание Science, 
че останките на Тея може да са просто гроб в 
гробище на планети. Учените са открили по-
вече джобове от плътни материали дълбоко 
в мантията; те може би са останки от други 
малки планети, които са се сблъскали с ран-
ната Земя, казва Дженкинс. Геологът Юен 
казва, че „е възможно, но също така е веро-

ятно това нещо да е произ-
лязло от смес от земната 
мантия и ядрото на Tea“. 
Екипът му подчертава, че 
такава хетерогенност в 
мантията на Земята може 
да се появи при събития 

като тези, които са образу-
вали вулканичните острови 

на Исландия и Хавай. Химиче-
ски улики за големия удар, който 

е създал Луната преди 4.5 милиарда 
години, могат да бъдат намерени в чер-

ните базалтови скали на тези места.

Магнит
Благодарение на този сблъсък обаче Земя-

та има силно магнитно поле, което е помог-
нало за развитието на живота и настъпление-
то му върху повърхността на нашата планета, 
гласи още теорията. Докато Марс е загубил 
своето магнитно поле и ако там е имало жи-
вот, то той е бил или унищожен, или сега се 
намира в дълбините и почвата на планетата, 

допълват още учените.
Според една от предишните теории водата 

на Земята също е дошла от тази планета в по-
голямата си част. И точно заради тези големи 
отломки от Тея и гравитацията, която те усил-
ват, нашата планета успява да задържи водата, 
а не като при Луната, където на повърхността 
няма такава и по-голямата част там е концен-
трирана около полюсите и под повърхността.

Всички тези хипотези тепърва трябва да се 
доказват.

Название
В древната гръцка митология Тея е един от 

титаните. Тя е сестрата на Хиперион, за кого-
то по-късно се омъжва и така става майката на 
Селена – богинята на Луната. Явно историята и 
митологията в случая се припокриват, когато 
учените са дали името на несъществуващата 
вече планета, изоставила своя близнак Марс и 
съединила се със Земята от милиарди години.

ЛЮБОПИТНО

Останки от друга 
планета в недрата на 
Земята предизвикват 
земетресенията
От сблъсъка с нея се образувала и Луната

Сн.: Wikipedia

Сн.: Pixabay
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Христофор Колумб е открил Америка, за-

щото е бил ерген!
Понеже ако беше женен, нещата щяха да 

изглеждат така:
- Защо трябва да отидеш точно ти?
- Не могат ли да пратят някой друг?

- Не мислиш ли, че те използват?
- Ти луд ли си или си обикновен глупак?

- Защо да не мога да дойда с теб?
- Не можеш да ме убедиш, че тръгвате 

само мъже!
- Каква кръгла земя бе идиот? Какво ли не 

би измислил, само и само да излезеш наня-
къде!

- Ако тръгнеш, аз се връщам при майка!
- Какво от това, че земята ще си остане пло-

ска?
- Значи отдавна си уредил нещата с инди-

анските курви!
- Не те пускам и това е!

- Слушай животно мръсно! Не обувай обув-
ките! Сваляй веднага шапката! Не разбра ли 

да не тръгваш никъде?!

  
Една вдовица направила кекс и тръгнала 

за гробищата. По пътя обаче изтървала кекса 
на земята. Като наближила гроба на мъжа си, 

започнала да нарежда:
- Хубав беше, Иванеееее!

Наблизо попа я дочул и припял:
- Не плачи, булка, друг ша намерииииш!

Вдовицата продължила:
- Сладък беше, Иванеееее!

Попа и той:
- Не плачи, булка, друг ша намериииииш!

Вдовицата:
- С 3 яйца беше, Иванеееее!

Попа помислил, помислил, па рекъл:
- Плачи, булка, такъв няма да намериш.

  
Eдин човек влиза в някаква тоалетна. Сяда 

на седалката и чува глас:
- Здрасти!

- Здрасти! - отговорил неуверено.
- Как си?

- Добре съм...
- Какво правиш?!?

- Ами... опитвам се да се изкендзам... - отго-
ворил малко смутено.

- Айде, ще те оставям, че един тъпанар от 
съседната тоалетна ми отговаря, после ще ти 

звънна...

  
Майка извеждайки сина си от кабинета на 

зъболекарката казва:
- Синко, какво трябва да кажеш на лелич-

ката?
Момченцето, през сълзи:

- КУЧКА!

  
- Жено, там ли си? - вика мъжът от тоалет-

ната.
- Хартия ли искаш? - пита тя.

- Хартия си имам, но интернета спря. Я 
рестартирай рутера.

  
Мама кенгуру се чеше неистово по корема, 

изважда малкото кенгурче от джоба, удря 
му един шамар и му се кара:

- Колко пъти съм ти казвала, да не ядеш 
бисквити в леглото...

  
- Къде си счупи реброто бе, приятел?

- Не е за казване... в собствения си креват.
- Как се издокара така?

- Притискам се до жената, и 
казвам:”Ванче, дай да...” и тя такъв силен 

лакът ми халоса..
- Ех, че здрава жена..Тя винаги ли така те 

удря?
- А, не. Само като й объркам името!

  
Техник отива на адрес и пита жената:

- Кой счупи телевизора?
- Мъжът ми. Аз хвърлих една чиния, а 

той се наведе...

  
Телефонно обаждане в КАТ:

- Извинявайте, тука ударих две кокошки. 
Какво да ги правя?

- Хвърлете ги отстрани на пътя да не пре-
чат на движението.

- Добре, а какво да правя с пежото им?

  
Шварценегер лежи с любовницата си в 

леглото. Изведнъж на вратата се звъни.
- Ужас! Мъжът ми!

- Къде ти е аварийният изход?
- Нямам такъв!

- Добре, тогава къде искаш да бъде!?

  
Дядо чете лекарствата и съставките им в 

аптеката:
- „Фе-нил-амин”, „Ал-кил-амин”...

- Какво, дядо, не ти харесват цените ли? - 
пита го аптекарят.

- Не. Не ми харес ва, че всички свършват 
на „Амин”.

  
По време на операция хирурга чува под 

масата:
- Мяу-у…

- Къш, ма!
- Мяу-у…

Хирургът, ядосано, отрязва нещо от паци-
ента и го хвърля под масата с думите:

- На, да се задавиш дано!

  
Милиционер се прибира рано сутринта у 

дома. Целият разрошен, мирише на парфюм 
и по яката на ризата следи от червило…

Жена му го чака:
- Къде беше?
- На работа.

- На каква работа, бе, до сутринта? !
- На каква, на каква! ? На засада бях.

В това време от кухнята излиза тъщата и с 
ирония пита:

- Е, и как беше? Засади ли го?

  
Седят си двама старци в парка и се припи-

чат на слънце. Започват да вият сирени и те 
тръгват към скривалището.

Като го наближават единия се плесва по 
челото и казва:

- Аз се връщам, забравих си ченето на пей-
ката.

А другият му казва:
- Спокойно бе, американците ще хвърлят 

бомби, а не сандвичи.

  
Старшината обяснява на войниците:

- Трябва постоянно да държите врага под 
око! Да не го изпускате от поглед!

- Иванов, какво си ме зяпнал?

  

  
Попитали радио Ереван:

- Какъв е изходът от кризата в България?
Радиото отговорило:

- Изходите са два – Терминал 1 и Терми-
нал 2...

  
Малко момченце тича при майка си и пита:

- Мамо, вярно ли, че татко има крава?
- Не, откъде го измисли?

- Ами те двамата с чичо Пешо отиваха на 
мач, на улицата една леличка мина покрай 

тях и тате вика: „Пешо, глей к’ва фигура има 
тая бе, не като на мойта крава...”

  
На входа на стадиона:

- Момченце, откъде имаш толкова скъп 
билет?

- Татко го купи.
- А той къде е?

- Вкъщи, търси билета...

  

  
- Тате, тате, някой звъни на вратата 

вече 30 минути, защо не отваряш?
- По добре 3 стотинки сметка за ток, 

вместо 30 лв. черпене, моето момче.

  
Жената чисти къщата с прахосмукачка-
та и стига до дивана, където мъжът й

чете вестник.
- Вдигни си краката да изчистя отдолу!

Мъжът си вдига краката и мърмори:
- Все същата история! Нищо не можеш 

да свършиш в тая къща без мен!

  
Баба продава дренки на пазара.

- Имаш ли касов апарат?- проверява я
данъчен инспектор.

- Имам дренки.
- Питам имаш ли фискален апарат!
- Ааа, не са! Сушени са - отговаря

бабата.

  
Моята приятелка ми направи много
вкусни спагети с месо. Отказа да ми

каже каква е рецептата. Но докато беше
в банята, отидох в кухнята, намерих

само кетчуп, пакет спагети и консерва
храна за котки... а тя няма котка!!!

  
Говорят си две блондинки:

- Бременна съм, близнаци ще са, сега
трябва да мисля за две имена. Ще ми

помогнеш ли?
- Ами..освен Долче и Габана нищо

друго не ми е в главата!

  

ВИЦОВЕ

Жена сварила мъжа 

си с любовницата по 

време на секс. Мъжът 

към жена си:

- Миче, бързо звъни

в полицията! Виждаш - 

насилват ме!

Телефонно обаждане в КАТ:

- Извинявайте, тука ударих две

кокошки. Какво да ги правя?

- Хвърлете ги отстрани на пътя 

да не пречат на движението.

- Добре, а какво да правя с 

пежото им?

http://www.trifonovalaw.com/
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През тази седмица ще имате 
много възможности за дейст-
вие. Сега ще може да покори-
те върхове, към които стре-
мите. В един момент обаче 

ще бъдете изправени пред избора дали да за-
ложите на личното спокойствие и щастие или 
да се втурнете към покоряването на професи-
онален връх, което ще ви лиши от семейния 
уют. Опитайте се да бъдете далновидни и да 
прецените добре кое е по-важно за вас.  

 ОВЕН РАК ВЕЗНИ КОЗИРОГ

 ТЕЛЕЦ ЛЪВ СКОРПИОН ВОДОЛЕЙ

 БЛИЗНАЦИ ДЕВА СТРЕЛЕЦ РИБИ

АСТРОЛОГИЧНА ПРОГНОЗА

През тази седмица преко-
мерната ви убедителност 
рискува да провали някой 
от по-сериозните ви плано-

ве. Направете стриктен график, който да спаз-
вате, за да може да продължите уверено през 
следващите дни. Сряда е подходящо време за 
решаването на наболели въпроси със парт-
ньора. В четвъртък си дайте малка почивка 
или поне намалете темпото и се поглезете с 
нещо. В петък бъдете стриктни в работата си.   

Тази седмица ще имате чув-
ството, че облаците, надви-
снали на личния ви живот, 
постепенно се разпръсват. 

Това е точно така и се дължи на вашето ува-
жително и доверително отношение към парт-
ньора ви. От отсрещната страна ще срещнете 
много взаимност и разбирателство. Ако сред-
ствата ви го позволяват, направете кратко ро-
мантично пътуване в рамките на града, за да 
се насладите на няколко часа нежност.

Седмицата може да ви доне-
се доста изненади в личен 
план. Вашата половинка се 
намира в труден период и 

това няма как да не се отрази на отношения-
та ви. Проявата на ревност ще ви помогне да 
уредите възникналите спорове и въпроси. Ве-
рен път към излизане от ситуацията е проя-
вата на търпение. Каквото и да се случи, е ва-
жно да не изпадате в унизителни ситуации и 
да се държите с достойнство. 

През тази седмица ще ви се 
струва, че само вие сте пра-
ви. Това може и да е така, но 
докато останалите са на дру-
го мнение може да постигне-

те много. Задачата ви е да убедите колегите 
си в правотата ви, но това трябва да стане по 
един много елегантен и ненатрапчив начин. 
Вдъхновение за тази нелека задача ще полу-
чите у дома. Време е да отворите и книгата, 
която отдавна искате да прочетете. 

Новата седмица ще донесе 
много финансови изгоди за 
представителите на вашия 
знак. Сега ще може да раз-
платите дълговете си и дори 

да ви останат средства да закупите нещо, за 
което отдавна сте мечтали. Ако имате любим 
човек, не забравяйте да го зарадвате с пода-
рък или друг малък жест на внимание и лю-
бов. В края на седмицата не отлагайте изпъл-
нението на отговорни задачи. 

Това е седмица, в която ще 
може да промените много от 
нещата във ваша полза или 
поне те да се случат по начи-
на, по който сте си ги пред-

ставяли. Сега имате шанса да се въведат ва-
шите правила, така че бъдете настойчиви и не 
пропускайте шанса, който ви се дава. Сряда и 
четвъртък ви очакват добри новини, свърза-
ни с личния ви живот. През почивните дни от-
делете достатъчно време на семейството си.  

През тази седмица ще изля-
зат наяве ваши грешки. Не 
се опитвайте да ги потулва-
те. Всеки греши и това е на-
пълно нормално. Нещо по-

вече – често грешките ни са най-добрите ни 
уроци. Постъпете мъдро и започнете да кори-
гирате това, което трябва. В края на седмица-
та ще имате първите резултати. Може да се 
наложи да вземете допълнителна работа за 
почивните дни.  

Това е седмица, в която да 
проявите увереност дори да 
не сте сигурни в своите спо-
собности. Правете по-чести 
почивки, съзерцавайте при-

родата, за да възстановите духовния си баланс. 
Именно той ще е от изключителна важност за 
вашата устойчивост да се справите с работните 
задачи, които ви предстоят. В личен план не се 
очакват никакви сътресения. През почивните 
дни ще ви очакват домашни задължения.  

Новата седмица ще ви пре-
достави изключителни въз-
можности за запознанства и 
развитие във ваша любима 
сфера. За целта ще трябва 

да се изявите по най-добрия начин, което ще 
ви коства много и сериозни усилия. Ако смя-
тате че притежавате необходимите ресурси, 
няма защо да се колебаете дали да предприе-
мете всички усилия, които предстоят. Ако сте 
във връзка, не пренебрегвайте партньора си.  

Тази седмица ще бъде из-
пълнена с емоции. Вашата 
задача ще бъде регулирате 
и да потушите отрицателни-
те от тях. Член на семейство-

то ви има нужда от помощ. Не прибягвайте до 
обвинения, резултатите може да са непредви-
дими. В петък в работата ще изникне спешна 
задача – така че не бързайте да си тръгвате по-
рано. През почивните дни намерете време да 
прекарате достатъчно часове сред природата.  

През тази седмица ще ви въл-
нуват не толкова сериозни въ-
проси и така трябва да бъде. 
Това е време, в което да си по-
чинете от тежките мисли. На-

сочете вниманието си към дейности, свързани с 
красотата. Периодът е добър за промяна на при-
ческата, провеждането на козметични процеду-
ри или извършването на лек ремонт у дома. 
След като приключите с тях, задължително от-
делете време за физическа активност.

https://www.brookhavenmarket.com/
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Астрономи откриха най-старата известна 
„мъртва“ галактика при последните наблю-
дения от космическия телескоп James Webb 
(JWST). Тази галактика, изглежда, е предиз-
викателство за сегашните модели на ранната 
Вселена.

Новооткритата галактика, наречена JADES-
GS-z7-01-QU, е спряла да формира звезди 

преди повече от 13 милиарда години, когато 
Вселената е била само на 700 милиона годи-
ни. Астрономите обаче са озадачени от вне-
запното спиране на звездообразуването в 

галактиката, защото по това време прахът и 
газът, необходими за образуването на звезди, 
са били в изобилие във Вселената.

„Първите няколкостотин милиона години 
от съществуването на Вселената са били мно-
го активна фаза, в която много газови облаци 
са се свивали, за да образуват нови звезди – 
казва Тобиас Лузър, водещ автор на изслед-
ването от Университета в Кеймбридж, цити-
ран от Space.com. – Галактиките се нуждаят 
от богати запаси от газ, за да образуват нови 
звезди, а ранната Вселена е била като швед-
ска маса, в която всичко се яде.“

Данните от JWST Advanced Deep Survey 
(JADES) показват, че в галактиката най-веро-
ятно е имало 

бърз изблик на
звездообразуване, 
който е продължил между 30 и 90 милиона 

години, а след това е спрял внезапно между 
10 и 20 милиона години преди мо-
мента, наблюдаван от JWST, се каз-
ва в изявлението.

Мъртви галактики – такива, кои-

то вече не образуват звезди – са наблюдавани 
в ранната Вселена и преди, но JADES-GS-z7-
01-QU е най-старата такава галактика, реги-
стрирана само 700 милиона години след Го-
лемия взрив, който е формирал Вселената 
преди 13,8 милиарда години. Освен това тя 
е много по-малка от други спящи галактики, 
наблюдавани преди това в ранната Вселена – 
предимство на подобрената чувствителност 
на JWST, който може да открива по-малки и 

по-слаби галактики.
„Досега, за да разберем ранната Вселе-

на, използвахме модели, базирани на съвре-
менната Вселена“, казва Роберто Майолино, 
съавтор на изследването от Университета в 
Кеймбридж. „Но сега, когато можем да видим 
много по-назад във времето и да наблюдава-
ме, че звездообразуването в тази галактика е 
угаснало толкова бързо, може би ще се нало-
жи да преразгледаме моделите, основани на 
съвременната Вселена.“

Последните наблюдения на JADES-GS-z7-
01-QU са най-дълбокият поглед към далечна-
та вселена, направен досега от JWST. Бързи-
ят изблик на звездообразуване, наблюдаван в 
галактиката, може да е 

изчерпал резервоара на
галактиката от прах и газ, 
от които се образуват нови звезди.
„Изглежда, че всичко се случва по-бързо 

и по-драматично в ранната Вселена, а това 
може да включва и галактики, които преми-
нават от фаза на звездообразуване към фаза 
на покой или затишие“, казва Лузър в изявле-
нието си.

Предвид факта, че астрономите все още не 
са сигурни защо точно е спряло образуването 
на звезди в галактиката – или дали галактика-
та някога се е върнала към живот – те плани-
рат да открият по-голям брой стари галакти-
ки, за да помогнат да се сглоби галактичната 
еволюция в ранната Вселена и да се създадат 
по-точни модели на този период от време.

ЛЮБОПИТНО

Тя е спряла да формира 
звезди преди повече от 
13 милиарда години

ВАСИЛ ДИМОВ
vasil@bgvoice.com

Древна „мъртва“ галактика 
не пасва на сегашните 
модели на ранната Вселена

Сн.: ЕРА/БГНЕС
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Американската актриса Дженифър Анистън разкри 
тайната на стройната си фигура в интервю за „Пий-
пъл“. 55-годишната звезда от сериала „Приятели“ 
каза, че ежедневната й диета включва храни с високо 
съдържание на протеини, зеленчукови салати и супи. 
В същото време тя отбеляза, че през уикендите не си 
отказва нищо. „Мексиканската храна е любимата ми. 
Или чийзбургер, или пица, или паста – всичко това“, 
призна Анистън. Що се отнася до тренировките, ак-
трисата предпочита да ходи на фитнес сутрин. „След 
дълъг ден последното нещо, което искам да правя, е 
да спортувам. Възхищавам се на тези, които наистина 
могат да се приберат след работа, да се преоблекат и 
да отидат на фитнес“, обясни тя.

През април потребителите на мрежата заподозряха 
Дженифър Анистън, че си прави пластична операция 
на лицето. Тогава актрисата участва в снимки за „Пий-
пъл“, където позира в розова тясна рокля и отворени 
обувки.

Американската актриса и продуцентка Сара Джесика 
Паркър беше уловена от папараците и смути почитате-
лите си. 59-годишната знаменитост беше забелязана да 
се разхожда в Ню Йорк, облечена с изрязани панталони 
на райета, бял топ и черно палто с щампа на точки. Ос-
вен това звездата носеше яркорозови обувки на нисък 
ток. Визията й се допълваше със сребърна верижка, чан-
та през рамо и слънчеви очила.

Поклонниците й не я пощадиха в коментарите под ма-
териала. „Какъв лош вкус?“, „Дали не е надянала нещо, 
изпаднало от гардероба?“, „Подходящо за разходка око-
ло къщата“, „Какъв ужас, това я състарява“, казаха те.

През октомври 2023 г. Сара Джесика Паркър се поя-
ви на публично място, обута в сандали в различни цве-
тове. Тя също носеше вталена черна рокля със средна 
дължина с пълна, плисирана пола, която показваше ра-
менете й.

ЛЮБОПИТНО

Крал Чарлз Трети проведе лич-
на среща с бившата английска 
футболна звезда Дейвид Бекъм – 
след като не прие непокорния син 
принц Хари.

49-годишният Бекс се срещна 
с Чарлз в провинциалния му дом 
„Хайгроув“, Глос, за да научи по-
вече за неговата благотворител-
на организация –Фондацията на 
краля.

Това се случи, след като 75-го-
дишният Чарлз имаше препълнен 
график и беше твърде зает, за да 
се срещне с 39-годишния Хари по 
време на тридневния му престой 
в Лондон след дългогодишните 
публични нападки на сина му сре-
щу семейството му.

Хари прекара последните чети-
ри години в нападки срещу крал-
ското семейство, включително 

Чарлз, Камила и Уилям и Кейт, 
като стреляше по тях в телевизи-
онни интервюта, в шестсерийния 
си сериал за Netflix и в шокираща-
та си мемоарна книга Spare.

Дейвид Бекъм също се дистан-
цира от принц Хари след публич-
ните му нападки срещу кралското 
семейство, след като преди това 
беше посланик на игрите Invictus.

Малко след като Силвестър Ста-
лоун завършва снимките на „Роки“ 
– филмът, който поставя начало-
то на холивудската му кариера, 
той вижда Грег Олман от Allman 
Brothers Band, който е заспал и е ос-
тавил ръката си да виси с открояв-
ащ се златен часовник на китката.

Този часовник беше „най-краси-
вото нещо, което някога съм виж-
дал“, казва Сталоун във видеоклип, 
публикуван от Sotheby's, и предиз-
виква десетилетната му любов към 
колекционирането на часовници.

Сега холивудската звезда про-
дава на търг 11 часовника от лич-
ната си колекция на разпродажба 
на Sotheby's в Ню Йорк на 5 юни. 
Сред артикулите е редкият Patek 
Philippe Grandmaster Chime, за кой-
то се очаква да бъдат платени до 
5 млн. долара, както и часовници, 
които той е носил в някои от фи-
лмите си. Sotheby's го нарече „све-
щеният граал“ за колекционерите 

на часовници, оценен заради из-
ключително сложните му механи-
зми, за чието разработване, про-
изводство и сглобяване са били 
необходими 100,000 часа.

Часовникът разполага с 20 
функции, които надхвърлят време-
то – като например пет механизма 
за отмерване на времето и повтори-
тел на датата, които звуково показ-
ват датата и часа.

Към часовника се предлагат и 
други сувенири, включително пре-
зентационна кутия, гравирана с 
името на Сталоун, iPad и Airpods, 
всеки от които в комплект с калъф 
на Patek Phillipe.

Крал Чарлз не прие 
принц Хари

Силвестър Сталоун продава 
част от уникалните си 
часовници

Сара Джесика Паркър 
накара почитателите 
си да я критикуват

Дженифър Анистън 
поддържа строга фигура с 
лакомства през уикендите

https://www.redfin.com/openbook/real-estate-lawyer/chicago-elena-costa-sp423743
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Американската певица и актри-
са Селена Гомес описа външния си 
вид с израза „загубих години и се 
уморих“. 31-годишната знамени-
тост присъства на срещата на вър-
ха TIME100 в черна рокля-калъф 
с широки презрамки и сандали на 
висок ток. Според знаменитостта в 
света на красотата има нереалисти-
чни идеали. „Чувствах, че всички 
тези стандарти са неестествени и 
се почувствах малко тъжна за мо-
ето поколение“, призна тя.

В същото време Гомес заяви, че 
не знае как да се гримира и прахо-
са няколко години, опитвайки се да 
изпълни общоприетите стандарти, 
но се оказа безполезно. „Не вярвам 
в това да изглеждам по определен 
начин. Пропилях години в опити да 
направя това и се уморих от това. 

Загуба на време“, заключи тя.
През февруари Селена Гомес бе 

сравнена с пенсионерка заради то-
алета й на нови снимки. Знамени-
тостта се появи на представянето 
на руж от собствената си козметич-
на марка Rare Beauty в Ню Йорк.

Холивудският актьор Кевин 
Спейси отрече новите обвинения в 
неподходящо сексуално поведение 
срещу мъже, преди следващата 
седмица да бъде излъчен докумен-
тален филм на британската телеви-
зия, включващ обвиненията.

Двукратният носител на „Оскар“ 
Спейси, който беше оправдан за 
сексуално посегателство в съдебни 
процеси в САЩ и Великобритания, 
каза на британския журналист Дан 
Уутън в интервю, публикувано в со-
циалните медии, че „вече няма да 
остане без думи“. 

Документален филм от две части 
Spacey Unmasked ще бъде излъчен 
в Обединеното кралство в понедел-
ник и вторник. В него 10 мъже, кои-
то не участваха в съдебното дело в 
Обединеното кралство срещу Спей-
си, го обвиняват, че се е държал не-
адекватно към тях. Предполагаеми-
те инциденти са се случили между 
1976 и 2013 г. и „се отнасят до 

това, което те описват като неже-
лано сексуално поведение“, разкри 
64-годишния Спейси в интервюто. 

Една от предполагаемите жерт-
ви, участващи в него, бившият ак-
тьор Руари Кенън, описа твър-
денията си в събота в британски 
вестник, обвинявайки Спейси, че го 
е докосвал неподходящо през 2013 
г., когато е бил на 21 години.

Но в интервюто си американ-
ският актьор отрече незаконни 
действия. 

Американската телевизионна звезда Ким Кардашиян 
беше сравнена от снимки с дизайнерката Бианка Ченсо-
ри, като на фотосите Ким е представена в нова визия.

43-годишната бизнесдама се снима в черен тоалет от 
прилепнало трико, микро шорти и високи ботуши от лук-
созната марка Balenciaga. В същото време публикувани-
те снимки показват, че предприемачката е променила 
имиджа си: тя се е подстригала късо, станала е блондин-
ка, а някои от кичурите си е боядисала в розово, сход-
ството на стила със съпругата на бившия й съпруг, рапъ-
ра Кание Уест.

През април Ким Кардашиян разкри тайната на сути-
ена с изпъкнали зърна. Бизнесдамата нарече дизайна на 
този елемент от гардероба гениален и призна, че е напра-
вен по модел на нейните гърди. 

Дженифър Лопес отново заслепи червения килим 
на Met Gala, като остана вярна на своята естетика на 
бляскава красавица на най-очакваното модно събитие 
на годината.

Певицата и актриса, направи спиращо дъха влиза-
не в музея на изкуствата „Метрополитън“, обличайки 
ефектна прозрачна рокля, която блестеше с кристали 
и сребърни перли.

Тази изящна рокля, създадена по поръчка от Дани-
ел Роузбъри за висшата мода на Schiaparelli, имаше 
драматично, скулптурно деколте, което се разширява-
ше в елементи, наподобяващи клони, и подчертаваше 
всяка нейна поза.

Изработена с педантично внимание към детайла, 
роклята на Дженифър без презрамки беше украсена с 
над 2.5 милиона сребърни фолийни мъниста и перли, 
което изискваше повече от 800 часа ръчна бродерия. 

ЛЮБОПИТНО

Ким Кардашиян 
ревнува бившия си 
съпруг, заприличва 
на съпругата му

Дженифър Лопес открадна 
шоуто в спираща дъха 
рокля на Met Gala 2024 

Актьорът Кевин Спейси 
отрича нови гей обвинения

Селена Гомес се 
чувства уморена от 
стандартите за красота

https://www.taxbuzz.com/find-the-best-tax-preparer/illinois/schiller-park/genevieva-wiceva-radeva
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Може ли една желязна конструкция да из-
държи 1,600 години без да ръждяса, въпреки 
че е изложена на въздействието на природ-
ните стихии?

Изглежда неправдоподобно, като се има 
предвид предполагаемата липса на техноло-
гии по време на построяването й. Но все пак 
в комплекса „Кутб Минар“ в индийската сто-
лица Делхи, включен в списъка на ЮНЕСКО 
– съвкупност от исторически паметници и 
сгради, построени в началото на XIII век в юж-
ния квартал „Мехраули“ – една мистериозна 
структура е свидетелство за тази загадка.

Посетителите на двора на джамията „Ку-
ват-ул-Ислам“ в комплекса веднага ще забе-
лежат внушителна 7.2 метрова шесттонна 
желязна колона с декоративен връх, която е 
по-стара дори от комплекса.

Забележително е, че сега стълбът изглежда 
така, както и в деня, в който е изкован, като 
устоява както на вековете, така и на неблаго-
приятните условия на околната среда, вклю-
чително високите температури и нарастващо-
то замърсяване в индийската столица. 

Датиращ от V век, забележителната му 
устойчивост продължава да пленява туристи-
те и днес.

Как е устоял на корозията
толкова дълго време?
Обикновено конструкциите от желязо и же-

лезни сплави, изложени на въздействието на 
въздуха или влагата, се окисляват с течение 
на времето, като се покриват с ръжда, освен 
ако не са защитени, както Айфеловата кула, 
със слоеве специална боя. 

През 1912 г. учени от Индия и чужбина за-
почват да изследват желязната колона в Дел-
хи, за да разберат защо не е корозирала.

Едва през 2003 г. специалисти от Индий-
ския технологичен институт (IIT) в северния 
град Канпур разгадават загадката, като раз-

криват отговора в списание Current Science.
Те установяват, че стълбът, изработен пре-

димно от ковано желязо, има високо съдър-
жание на фосфор (около 1%) и в него липсват 
сяра и магнезий, за разлика от съвременно-
то желязо. Освен това древните занаятчии са 
използвали техника, наречена „ковашко зава-
ряване“.

Това означава, че те са нагрявали и ковали 
желязото, запазвайки високото съдържание 
на фосфор непокътнато – метод, който е нео-
бичаен в съвременните практики. Археомета-
лургът Р. Баласубраманиам, който е автор на 
доклада, обясни, че този нетрадиционен под-
ход е допринесъл за трайната здравина на 
стълба.

По повърхността на стълба е открит и тъ-
нък слой от „мизавит“ – съединение на желя-
зо, кислород и водород, каза той. Този слой се 
образува каталитично от наличието на високо 
съдържание на фосфор в желязото и отсъст-
вието на вар, като по този начин допълнител-
но повишава трайността на стълба.

Баласубраманиам похвали металурзите за 
тяхната изобретателност, описвайки стълба 
като „живо свидетелство за древното мета-
лургично майсторство на Индия“.

За неговата здравина говорят исторически 
свидетелства, включително инцидент от XVIII 
в., при който оръдейно гюле, изстреляно сре-
щу стълба, не успява да го счупи, което по-
казва впечатляващата здравина на този дре-
вен паметник.

Днес стълбът служи като емблема на науч-
ни организации като Националната металур-
гична лаборатория и Индийския институт по 
металите.

Произходът на Железния
стълб също е забулен в
мистерия
Едно от широко разпространените сведе-

ния го отнася към империята на Гупта, по-
специално при управлението на Чандрагупта 
II, известен още като Викрамадитя, около IV 
и V век.

Според това предание стълбът е издигнат в 
храма „Вара“ в пещерите Удаягири, близо до 
Видиша в Мадхя Прадеш, като паметник на 
победата, посветен на хиндуисткото божест-
во Вишну. Твърди се, че някога на върха му е 
имало статуя на Гаруда, митичния орел, кой-
то е планина на Вишну, макар че тази фигура 
е изгубена в историята.

Друга теория, предложена от активиста в 
областта на културното наследство Викрам-
джит Сингх Рупрай, предполага, че колоната 
може да е купена от Варахамихира, известен 
астроном в двора на крал Викрамадитя.

„В една от книгите му, „Сурия Сиддханта“, 
подробно са описани методите за изчислява-
не на небесните положения, затъмненията и 
други астрономически явления – и се смята, 
че той е използвал високия стълб при изчис-
ленията си“, обяснява Викрамджит.

„Затова при преместването му от Видиша 
в Михирапури (сега Мехраули), където осно-
вава обсерватория, има вероятност да е взел 
със себе си стълба, за да продължи да го из-
ползва в своите изследвания и изчисления“, 
добавя той. 

Освен това някои исторически документи 
приписват преместването на стълба в компле-
кса „Кутб“ на известни личности като раджа 
Анангпал от династията Томар и на мюсюл-

мански владетели като Илтутмиш и Кутбуд-
дин Айбек.

Той е споменат и в изкуството. В епическа-
та поема „Притхвирадж Расо“, написана от 

Чанд Бардай, придворен в династията Чаха-
мана по времето на крал Притхвирадж Чау-
хан, Железният стълб има голямо значение.

„Бардай описва Железния стълб в „Расо“ 
като гвоздей, който държи Земята на копита-
та на Шешнаг, змийския цар в хиндуистката 
митология – обяснява Викрамджит. – В „Расо“ 
се разказва как Раджа Анангпал се опитал да 
изкорени този гвоздей въпреки предупреж-
денията на брамините за тежки последици. 
Когато го извадил, разкривайки червена осно-
ва, за която се смята, че е кръвта на Шешнаг, 
настъпила паника, страхувайки се от унищо-

жаването на Земята. Анангпал бързо наредил 
да го поставят отново, но той не бил добре 
закрепен, в резултат на което се разхлабил. 
По този начин Бардай предполага, че този ин-
цидент е вдъхновил разговорното название 
„Дили“ за Делхи, което е игра на думи с ду-
мата dhilli, означаваща „разхлабен“ на хинди."

Според една от легендите, ако застанете с 
гръб към стълба и го обгърнете с ръце, като 
се уверите, че пръстите ви се докосват един 
друг,

желанието ви ще се сбъдне 
– традиция, която придава на стълба ду-

ховно значение извън историческата му стой-
ност.

Въпреки това ASI (Археологическият ин-
ститут на Индия) е поставил ограда около 
стълба, за да сведе до минимум човешкото 
въздействие.

Архитектът по опазване на околната среда 
и експерт по културно наследство Прагя На-
гар намира за забележително запазването на 
стълба в рамките на комплекса, въпреки раз-
рушаването и реконструкцията на околности-
те му през годините.

„Ако погледнем на техниката, използвана 
за създаването на стълба, от нова гледна точ-
ка, отвъд простото признаване на древния му 
произход, може да открием възможности за 
използване на подобни методи за разработва-
не на устойчиви алтернативи на материали, 
като се има предвид вредата за околната сре-
да, свързана с процеси като извличането на 
метали“, казва тя пред CNN.

„Наложително е да гледаме на историята 
отвъд реликвите и паметниците, които просто 
трябва да бъдат съхранени и да им се възхи-
щаваме, а като на хранилища на традиционни 
знания и местни практики. Този холистичен 
подход има потенциала да проправи пътя към 
едно по-устойчиво бъдеще.“

ПЪТУВАНИЯ

Каква е тайната

Древна желязна колона в 
Индия оцелява повече от 
хилядолетие без да ръждяса

ВАЛЕРИЯ ДИНКОВА
valeria@bgvoice.com

Сн.: Mark A. Wilson/Wikipedia

Сн.: Wikipedia

Сн.: Dennis Jarvis от Halifax, Canada/Wikipedia
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